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مدیرکل کتابخانه های عمومی هرمزگان خبر داد 
افتتاح ۳باب کتابخانه 

و۳۰۰برنامه هفته کتاب درهرمزگان 

رانندگان تاکسیرانی مشمول خدمات 
ویژه کارت اعتباری ایساکو می شوند

 قصه گرفتاری کشاورزان هرمزگانی
 به فصل خیار رسید!

رهایی یک زندانی 
محکوم به قصاص در بندرعباس

راهیابی ۶فیلم هنرمند قشمی به یازدهمین 
جشنواره فیلم کوتاه انگلستان

4

2

6

5

4

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: سازمان همیاری شهرداری ها باید به نقطه ای برسد که بتواند 
به منابع درآمدی خود متکی باشــد و با استفاده از آن بتواند خدمات بیشتری را در مناطق مختلف 

استان ارائه کند.
به گزارش خبرنگار دریا ، مهندس مهدی دوســتی در نشســت با اعضای هیأت مدیره سازمان همیاری 
شهرداری های استان هرمزگان، با اشاره به ظرفیت های اقتصادی، خدماتی، گردشگری ، دریایی و ... در 

استان، اظهار کرد: سازمان همیاری شهرداری ها باید به نقطه ای برسد که بتواند به منابع درآمدی خود متکی 
باشــد و با استفاده از آن بتواند خدمات بیشتری را در مناطق مختلف استان ارائه کند.وی، ایجاد پویایی و 
نظام پایدار درآمد و همچنین در اولویت قرار دادن برنامه های درآمدزایی توســط شهرداری های استان را 
مورد تاکید قرار داد و افزود: برنامه ایجاد درآمد پایدار باید به گونه ای باشد که هم راستا با توسعه، جامعه 

محلی را نیز توانمند کند. 

  

 

بافت فرسوده هرمزگان 
نسخه درمانگر می خواهد

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

۲۰۰ هزار نفر هرمزگانی 
واکسن کرونا تزریق 

نکرده اند
2

2

ادامه از تیتر یک //
   اســتاندار هرمزگان تصریح کرد: سازمان 
همیاری شــهرداری های اســتان باید به 
عنوان یک نهاد سیاست گذار، ضمن تعیین 
اهداف و خط مشی شــهرداری ها، نسبت 
به تربیت نیروی انســانی ماهــر و توانمند 
نیــز اقدام کند. دوســتی، چابک ســازی 
نیروی انســانی را نیز مورد تاکید قرار داد 
و گفت: اگر به دنبال توســعه هستیم، باید 
در زمینه تربیت نیروی انســانی مناسب با 
 بهــره وری بالا تلاش کنیم.وی با بیان اینکه 
فعالیــت هــای فناورانه و دانــش بنیان 
 باید ســرلوحه امــور ســازمان همیاری 
شهرداری های استان قرار داده شود، عنوان 
کرد: حرکت به سمت خلاقیت و نوآوری و 
بهره گیری از دانش در همه امور به ویژه ورود 
به فعالیت اقتصادی فناورانه در حوزه حمل 
و نقل می تواند در ایجاد درآمد پایدار برای 

سازمان همیاری و شــهرداری های استان 
نقش تاثیرگذاری داشــته باشد. وی گفت: 
با توجه به تــوان و ظرفیت های اقتصادی، 
تولیدی، آموزشــی، پژوهشی، گردشگری 
 و ... موجــود، ســازمان همیــاری باید با 
بهره گیری از ایده های نو و خلاقانه، زمینه 
را برای توســعه خدمات شهری فراهم کند.

اســتاندار هرمزگان بیان داشــت: با توجه 
بــه اینکه اعضای هیأت مدیــره همگی از 
افراد جوان، بومی و جزء نخبگان اســتان 
محسوب می شوند، باید بتوانند پیشنهادهای 
 خلاقانه که در نهایت منجر به رفع آسیب ها 
شــود را به شــورای ســازمان همیاری 
شــهرداری های اســتان ارائــه کنند و در 
نهایــت خروجی این اقدام، خدمت به مردم 
هرمزگان باشد. دوســتی گفت: شناساندن 
قابلیت هــا، ظرفیت هــا و اختیارات این 
ســازمان به عموم مردم باید در دستور کار 

قرار بگیرد. اســتاندار هرمــزگان همچنین 
شفافیت، مســئولیت پذیری و پاسخگویی 
را سه عامل مهم موفقیت مدیران و کارکنان 
هر ســازمان برشمرد و تاکید کرد: مبارزه با 
فســاد در دوره جدید باید با جدیت دنبال 
شود. در این نشست، با رای اعضای هیأت 
مدیره، سید هاشم توانا به عنوان مدیرعامل 

و سجاد سلطانی به عنوان قائم مقام سازمان 
همیاری شــهرداری های استان هرمزگان 
انتخاب شــدند.همچنین صفر صادقی پور 
 بر اساس اساسنامه مصوب این سازمان، به 
عنــوان دبیر شــورای ســازمان همیاری 
 شــهرداری های اســتان هرمزگان انتخاب 

شد.

 استاندار هرمزگان تاکید کرد 

مبارزه با فساد در شهرداری ها با جدیت دنبال شود

ادامه در همین صفحه

گروه خبر // مدیرکل تعزیرات حکومتی هرمزگان 
گفت: قیمت مصوب سیلندر های گاز در جایگاه های 

فروش رعایت نمی شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، حسین ایزدی افزود: قیمت 
مصوب هر ســیلندرگاز ۱۱ کیلویی ۱۶ هزار و ۷۰۰ 
تومان اســت که در برخــی از جایگاه ها بالاتر از این 

قیمت فروخته می شود.
  وی گفت: گرانفروشــی تخلفی اســت کــه در این 
جایگاه ها ثبت شده است و مطابق قانون با آنان برخورد 

می شــود.مدیرکل تعزیرات حکومتی استان گفت: در 
برخی از این جایگاه ها، به صورت غیرقانونی این گاز 
مایع به خودرو ها عرضه می شــود که این موضوع نیز 

تخلف است. 
  ایزدی افــزود: نرخ مصوب باید در همه جایگاه های 
فروش رعایت شــود.وی گفت: به زودی جلسه ای با 
حضور دســتگاه های مربوطه از جمله سازمان صمت 
استان، فرمانداری شهرستان بندرعباس، شرکت پخش 
فرآورده های نفتی برگزار می شــود تــا در مورد این 

جایگاه های فروش سیلندر های گاز تعیین تکلیف شود.
معاون نظارت و بازرسی سازمان صمت استان نیز گفت: 
نظارت بر فروش این کالا تشدید شده است.عبدالرضا 
پیروی منش افزود: از شهریور امسال تا کنون ۴۳ فقره 
پرونده تخلف جایگاه های فروش سیلندر گاز تشکیل و 
به مراجع ذی صلاح فرستاده شده است.وی گفت: مردم 
در صورت مشــاهده تخلف می توانند با شماره ۱۲۴ 
سازمان صمت و یا ســامانه ۱۳۵ تعزیرات حکومتی 

استان تماس بگیرند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی هرمزگان :

قیمت مصوب سیلندرهای گاز در جایگاه های فروش رعایت نمی شود

2

نماینده ولی فقیه در هرمزگان عنوان کرد

مهار گرانی با مدیریت 
عرضه کالاهای 

استراتژیک  

 استاندار هرمزگان تاکید کرد 

مبارزه با فساد در شهرداری ها
 با جدیت دنبال شود

شفافیت ، مسئولیت پذیری و پاسخگویی سه عامل مهم موفقیت مدیران و کارکنان هر سازمان است

گروه خبــر // سرپرســت معاونت 
مهندســی و برنامه ریــزی نیروگاه 
درصدی  افزایــش 5  از  بندرعباس  
تولید برق در این نیروگاه نســبت به 

زمان مشابه سال گذشته خبر داد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛محمدعقیل 
عامری عنوان کرد : انرژی تولیدی نیروگاه 

بندرعباس در هشت ماهه اول امسال از 
مرز ســه میلیارد و هفتصد و بیســت و 
شش  میلیون و ششــصد و هفتاد و پنج 
هزار کیلووات ســاعت گذشت که نسبت 
به مدت مشــابه سال گذشــته که رقمی 
بالغ بر ســه میلیارد و  پانصد و هشتاد و 
نه میلیون و پانصــد و هیجده هزار کیلو 

وات بوده است ، ۵ درصد افزایش تولید 
داشته است.محمدعقیل عامری با اشاره به 
مشارکت این نیروگاه در جذب بار راکتیو 
ســلفی جنوب شرق کشــور و تصحیح 
ولتاژ منطقه، افــزود: از این میزان انرژی 
تولیدی حدود سه میلیارد و ۵8۵میلیون 
و ۶۲۰ کیلووات ساعت سهم واحدهای 

بخار و حدود ۱۴۱ میلیون کیلووات سهم 
واحدهای گازی نیروگاه بوده است.

و  مهندســی  معاونــت  سرپرســت     
برنامه ریزی نیروگاه بندرعباس در پایان 
افزود: نیروگاه بندرعباس با چهار واحد 
بخــاری و دو واحــد گازی با ظرفیت 
بــه عنوان  یک هــزار و ۳۲۰ مگاوات 
نیروگاه جنوب شــرق کشور  بزرگترین 
نقش بســزایی در پایداری شــبکه برق 

سراسری و تامین برق استان دارد.

افزایش 5 درصدی تولید برق در نیروگاه بندرعباس

انالله و انا الیه راجعون 
برادر ارجمند جناب آقای فرامرز گودرزی

نایب رئیس کمیسیون تسهیل تجارت اتاق بازرگانی هرمزگان 

 با نهایت تاثر و تالم درگذشت والده گرامیتان را به شما و خانواده محترمتان تسلیت عرض نموده
 و از درگاه خداوند سبحان برای آن عزیز سفر کرده رحمت واسعه و علو درجات و برای حضرتعالی 

و بازماندگان آن بیت شریف صبر جمیل مسالت می نماید .

   اتاق بازرگانی  
صنایع  ، معادن  و کشاورزی هرمزگان

آگهی جذب نیروی انسانی در شرکت پالایش نفت بندرعباس
شرکت پالایش نفت بندرعباس در نظر دارد با استعانت از خداوند متعال و در 
راســتای مسئولیت های اجتماعی و با هدف کمک به ایجاد اشتغال پایدار 
و همچنین تامین نیروی انســانی مورد نیاز خــود در واحدهای مختلف 
عملیاتی و ســتادی در اســتان هرمزگان - بندرعباس ،تعداد 140 
نفر از داوطلبان مرد بومی واجد شــرایط در مقاطع تحصیلی کاردانی 
 و کارشناســی از طریق برگزاری آزمون کتبــی ، مصاحبه ،گزینش و 
طب صنعتی جذب نماید . جهت کســب اطلاع از شــرایط عمومی ، 
اختصاصی ، رشــته و گرایش های مورد نیاز به وب ســایت دانشــگاه 

هرمزگان به آدرس www.hormozgan.ac.ir مراجعه فرمائید .

شرکت پالایش نفت بندرعباس مدیریت توسعه منابع انسانی

 گــروه خبر // رئیــس واحد اهدای عضو دانشــگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان گفت: برای نخستین بار در 

هرمزگان قلب یک کودک ۱۴ ماهه اهدا شد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  محمود حســین پور افزود: 

 سما ۱۴ ماهه اهل بندر پهل در روز پانزدهم آبان با افتادن 
در سطل آب دچار خفگی و پس از ۲ روز مرگ مغزی شد. 
  وی گفــت: قلب این کــودک ۱۴ ماهه پس از یک عمل 
 ۱۵ دقیقــه ای با هواپیمای اختصاصــی برای پیوند به یک

 کودک ۱۶ ماهه به بیمارســتان شهید رجایی تهران منتقل 
شــد.کبد و کلیه های این کودک نیز پس از اهدا برای پیوند 

به شیراز منتقل شد.
   رئیــس واحــد اهدای عضو دانشــگاه علوم پزشــکی 
 افزود: تاکنــون اعضای بدن ۴۵ متوفی مــرگ مغزی در 
استان اهداء شده که جان ۱۳۵ بیمار نیازمند را نجات داده 

است.

اهدای قلب برای نخستین بار در هرمزگان 

افزایش 5 درصدی تولید برق در نیروگاه بندرعباس
صفحه 1را بخوانید
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سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :
۲۰۰ هزار نفر هرمزگانی ، واکسن کرونا تزریق نکرده اند 
  گروه خبر // ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: در 
جمعیت هدف واجد شرایط تزریق واکسن که افراد بالای ۱۲ سال بودند 
در استان هرمزگان حدود ۲۰۰ هزار نفر هنوز یک دُز از واکسن کرونا را 
نیز دریافت نکردند. دکتر فاطمه نوروزیان در جمع خبرنگاران، با اشاره 
به اینکه کسانی که به هر دلیلی واکسن کرونا را دریافت نکردند می توانند 
باعث پیدایش موج های جدید شده و برای خود و جامعه خطرساز باشند 
بیان کرد: حدود ۲۰۰ هزار نفر در استان هنوز حتی یک دُز واکسن کرونا 
را دریافت نکردند که در این شــرایط می توانند برای جامعه خطر آفرین 
باشند.وی در خصوص شیوع بیماری آنفولانزا که در حال حاضر نیز به 
صورت پراکنده در هرمزگان مشاهده می شود، اظهار کرد: هر ساله در این 
فصل از سال، شاهد بیماری آنفلوآنزا هستیم که امسال بصورت پراکنده نیز 
در استان مشاهده شده است.به گزارش ایرنا ؛ نوروزیان تصریح کرد: در 
حال حاضر حدود ۳۴ نفر مبتلا به آنفلوآنزا در استان داریم که بیشترین 
نوع  ابتلا مربوط به آنفلوآنزای تایپ A و بعد B بوده اســت و بصورت 
پراکنده و در سنین مختلف دیده شده است و در حال حاضر نمی توان گفت 
که طغیان اتفاق افتاده ولی اگر رعایت پروتکل های بهداشــتی به خوبی 
رعایت نشود در انتهای پاییز و یا زمستان درگیر پیک جدیدی از کرونا و 
آنفلوآنزا خواهیم شد و اولین گروه در خطر افراد واکسن نزده خواهند بود.

سه طرح عمرانی در کارگروه زیربنایی هرمزگان به تصویب رسید 
  گروه خبر // طرح توســعه پایدار منظومه روستایی بخش های مرکزی، 
شهاب و حرا شهرســتان قشم، طرح هادی شهر لیردف شهرستان جاسک و 
برنامه پیشگیری و مدیریت پدیده گرد و غبار با رای اعضای کارگروه زیربنایی 
و توسعه شهری، روستایی، عشایری، آمایش سرزمین و محیط زیست استان 
هرمزگان به تصویب رسید.به گزارش خبرنگار دریا ، نشست کارگروه زیربنایی، 
توســعه روستایی، عشایری، شهری، آمایش سرزمین و محیط زیست استان 
هرمزگان به ریاســت مهندس رضا مدرس معــاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری هرمزگان برگزار شد. در این نشست »طرح توسعه پایدار منظومه 
روستایی بخش های مرکزی، شــهاب و حرا شهرستان قشم« بررسی شد و 
با رای اعضاء، کلیات این طرح مورد تصویب قرار گرفت.بر اساس این طرح 
 پیشــنهادی، ۵۳۴ پروژه در هفت دهستان و ۷۲ سکونتگاه هدف با تکیه بر 
مزیت های بخش شیلات، بازرگانی و گردشگری اجرایی خواهد شد که در پنج 
سال نخست افق طرح، اجرای ۳۳8 پروژه پیشنهاد داده شده است. با موافقت 
اعضای کارگروه با کلیات این طرح در کارگروه زیربنایی، طرح یاد شده برای 
بررسی و تصویب نهایی به دبیرخانه شورای برنامه ریزی و توسعه استان ارجاع 
داده شد. همچنین در این نشست کارگروه زیربنایی، طرح هادی شهر لیردف 
شهرستان جاسک و برنامه پیشگیری و مدیریت پدیده گرد و غبار مورد بررسی 

قرار گرفت و به تصویب اعضاء رسید.

همکاری دو جانبه شهرداری منطقه یک و حوزه بسیج شهید رضایی
  گروه خبر // رمضانی فرمانده حوزه بسیج شهید رضایی  و خادمی پور 
امام جماعت و مسئول قرارگاه  تحول محلات شهرک توحید  با حضور در 
دفتر سرپرست منطقه یک شهرداری با وی دیدار و گفتگو کردند.  به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ جواد چشم براه در این نشست با بیان اینکه شهرداری منطقه 
یک، تاکنون در حوزه های مختلف از جمله در حوزه فرهنگی و رفع مشکلات 
محلات اقدامات خوبی را انجام داده اســت؛ گفت: این آمادگی را داریم که 
این همکاری و تعاملات به صورت گســترده تر ادامه یابد.وی خاطر نشان 
کرد: حرکت در راستای توسعه فرهنگی منطقه با اجرای برنامه های فرهنگی 
مشــارکتی با بسیج از برنامه های مهم آینده این منطقه خواهد بود.چشم براه 
تعاملات فرهنگی و اجتماعی با بسیج را یکی از ضروریات مهم همه دستگاه ها 
برشمرد و گفت: برای کمک به کمتر شدن معضلات اجتماعی و توسعه فرهنگ 

اسلامی و حمایت از بسیج از هیچ کوششی دریغ نخواهیم کرد.

خبر

خبری
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سرمقاله

   در حالی که بارها در دولت قبل اعلام می شد یکی از مهمترین برنامه های 
دولت جهت نوسازی و بهسازی بافت های فرسوده، اجرای طرح بازآفرینی شهری 
است که حدود ۲۷ دستگاه دولتی و نهاد عمومی غیردولتی متولی احیا و بازسازی 
بافت فرسوده هستند که عملا این طرح در استان خروجی مناسبی نداشت و عملا 
گامی اثرگذار در احیای بافت فرســوده برداشته نشد. در گزارشی در سال 98 
ایرنا نوشــت :«براساس آمار اعلام شده از سوی اداره کل مسکن و شهرسازی 
هرمزگان ، تعداد 8 شهر از ۴۵ شهر این استان با مساحتی افزون بر ۴ هزار و ۲۴۶ 
هکتار دارای بافت فرسوده وناکارآمد است.مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان 
گفت:بندرعباس، میناب، رودان، حاجی آباد، بندرلنگه، بندرکنگ، بندرخمیر و 
قشم به ترتیب دارای بیشترین سکونتگاه های غیر رسمی و بافت های فرسوده 
هستند، جمعیتی در حدود ۳۶۵هزارو ۶۰8نفر در این بافت های ناکارآمد ساکن 
هستند.این محدوده های ناکارآمد شامل۱۵۶ هکتار بافت ارزشمند تاریخی، هزار 
و ۷۰۰ هکتار سکونتگاه غیررسمی و ۲ هزار و ۳9۰ هکتار بافت فرسوده میانی 
است که این تعداد ۴۱ محله را در برمی گیرد.«هسته اصلی و بافت شهری بیشتر 
 شهرهای هرمزگان علاوه بر اینکه با نوعی آشفتگی و بی نظمی حتی درساخت 
و سازهای جدید مواجه هستند، درگیر بافت ناکارآمد و فرسوده نیز می باشند.

هنوز ســقف بسیاری از این خانه ها در شهرها وروستاهای استان هرمزگان از 
چوب فیبر و مُربا، چَندل و شــاخ و برگ درخت خرما )سِوِند(، دیوارهای آن 
گِلی، ســیمانی، بلوکی و حیاط برخی از خانه ها نیز با چوب درختان خشک 
شده شکل گرفته است.با توجه به رطوبت،گرماوشرجی بالا در شهرهای ساحلی 
هرمزگان،بناها و زیرساختهای شهری در این مناطق بسیار آسیب پذیرتر هستند و 
خیلی زودتر در معرض فرسودگی و استهلاک قرار می گیرند که همین موضوع، 
گاه به دلیل بی توجهی دســتگاه های مسوول همواره بسترسازایجاد مشکلات 
دیگری می شود که نمونه آن،آبگرفتگی معابر و قطعی  های مکرر برق است که 
با کمترین بارندگی خود را نشان می دهد.امروز توجه به بافت فرسوده و احیای 
آن با توجه به مشکلات روبنایی و زیرساختی متعدد آنها، یک ضرورت بسیار 
مهم در استان هرمزگان است و برخورد اصولی و منطقی با این بافت ها، کمک 
بزرگی به توسعه پایدار در شهرهای این استان می کند.استان هرمزگان از جمله 
مناطق زلزله خیز کشور است و در طول ماه و هفته معمولا شاهد اعلام اخباری 
در خصوص وقوع زلزله در مناطق مختلف این استان هستیم که با توجه به این 
مساله احتمال وقوع فاجعه ای انســانی در صورت بروز زلزله ای بزرگ در این 
استان، در مناطق فرسوده به دلیل سستی بناها و نبود امکان دسترسی مناسب برای 
امدادرسانی،بسیار جدی و نگران کننده است و این موضوع باید همواره مد نظر 
مدیران دستگاه های مسوول باشد.شهر بندرعباس مرکز استان زلزله خیز هرمزگان 
و دروازه طلایی اقتصاد ایران اســت که بیشــترین بافت قدیمی و فرسوده این 
استان را در وجود خود جای داده است.از جمله محله هایی با بافت فرسوده در 
بندرعباس می توان به محله چاهستانی ها، آیت الله غفاری )شهناز قدیم(، شهرک 
توحید )شغو(، چه چهکور، کمربندی، دوهزار، اسلام آباد، حسین آباد و طلا بند 
و.... اشاره کرد.ساکنان این محله های شهر بندرعباس از داشتن زیرساخت های 
اولیه از جمله خیابان و کوچه های مناسب محروم بوده و تا اصلاحات هندسی و 
جانمایی صورت نگیرد، ایجاد امکانات شهری مانند فضای سبز، فضای آموزشی، 
ورزشی و فرهنگی نیز امکان پذیرنیست.در دولت سیزدهم و شورای شهر ششم 
ضرورت دارد به احیای بافت های فرسوده و حاشیه ای هرمزگان توجه ویژه ای 

    علی زارعیشده و نسخه ای درمانگر پیچیده شود.

بافت فرسوده هرمزگان، نسخه درمانگر می خواهد

گروه خبــر // نماینده ولی فقیه در 
هرمــزگان گفــت: مدیریت عرضه 

سبب  بازار  در  استراتژیک  کالاهای 
مهار گرانی می شود. 

   حجت الاسلام محمد عبادی زاده در 
اظهار  با مسئولان بسیج اصناف  جلسه 
داشت: مســئله اقتصاد یک مسئله تک 
بعدی نیســت و چندین وجه دارد و اگر 
بتوانیم عرضه کالاهای استراتژیک را به 
خوبی مدیریت کنیم، گرفتار بحران های 

گرانی نخواهیم شد.
  وی افــزود: موضوع تولید و توزیع از 

موضوعات مهم روز در دنیا است و در 
کشور ما بخش عمده ای از تولید و توزیع 
در دست افراد است و مقدار کمی از آن 
در اختیار دولت اســت، به همین منظور 
دولــت نمی تواند در بســیاری از امور 
دخیل شود.امام جمعه بندرعباس عنوان 
کرد: فقر باید از جامعه ما ریشه کن شود، 
چرا که مردم ما صاحب انقلاب هستند 

و نباید به ســختی و تنگدستی بیافتند.
بــه گزارش فارس ، نماینــده ولی فقیه 
در اســتان هرمزگان بیان کرد: باید تمام 
تلاش خود را در راه انداختن تولیدی ها 
 به کار بگیریم زیرا با وجود شــغل، فقر 
هم از بین میرود و باید از تمام امکاناتی 
 کــه در اختیار داریم اســتفاده لازم را 

ببریم.

پشت پرده سیاست 

  
انشعاب در »کارگزاران« ؟ 

شورای مرکزی کارگزاران سازندگی مرعشی را به جای کرباسچی به دبیرکلی این 
حزب برگزید.همزمان انتشار روزنامه سازندگی متوقف شد . کارگزاران سازندگی 
از جمله احزاب مطرح و تاثیرگذار در جبهه اصلاح طلبی است. آن قدر که همیشه 
حاشیه ساز شده و گاه نیز با این جبهه در تعارض و تقابل قرار گرفته است. برخی 
از اصلاح طلبان کارگزارانی ها را اساسا اصلاح طلب نمی دانند اما واقعیت این است 
که این حزب سیاسی در منتها  الیه  راست جریان چپ حضور پررنگی در صحنه 
سیاســت ایران دارد و در ایجاد چسبندگی بین اصلاح طلبان و اعتدالیون و حتی 
راســت میانه نقش موثری داشته است. به عنوان نمونه در انتخابات اسفندماه 98 
مجلس و ریاست جمهوری ۱۴۰۰، جریان ســازندگی در مقابل تندروی سایر 
احزاب ایســتاد و مشــارکت در انتخابات را دموکراتیک ترین راه سیاسی اعلام 
کرد،  وارد عمل شــد و لیست ســازندگی  یا همان یاران هاشمی را معرفی کرد. 
سازندگی در انتخابات ریاســت جمهوری امسال نیز تمام تلاش خود را کرد تا 
اردوگاه اصلاح طلبی از علی لاریجانی حمایت کند و زمینه تشــکیل یک دولت 
میانه روی دیگر فراهم آید. بگذریم از این که اساســا علی لاریجانی به در بسته 
شورای نگهبان خورد و با یک رد صلاحیت جنجالی  شانس حضور در انتخابات 
ریاست جمهوری را نیافت.در این بین  یکی از مهم ترین  و شناخته شده ترین و 
درعین حال  پرسروصداترین اعضای این حزب غلامحسین کرباسچی بوده است. 
کسی که سخنان خود را  با صراحت لهجه بیان می کند  و شخصیت اش  همیشه 
مورد انتقاد جریان چپ و رادیکال اردوگاه  اصلاح طلبی  بوده و هست. باید گفت 
که  مواضع او درباره اصلاح طلبان و شخص سید محمد خاتمی بارها این حزب را با 
احزابی مثل اتحاد ملت و اعتماد ملی سرشاخ کرده و اختلاف آفرین شده است. او 
پس از انفعال شورای عالی سیاست گذاری اصلاحات در انتخابات اسفندماه و سکوت 
خاتمی در آن برهه و پیش از گرم شــدن تنور انتخابات ۱۴۰۰ در گفت وگویی به 
صراحت تاکید کرده بود که باید رودربایستی ها را کنار گذاشت و »فرقی نمی کند که 
خاتمی باشــد یا هرکدام از رفقا« حالا اما به نظر می رسد با همراهی احزاب خارج 
از جریان  کارگزاران وزنه طیف  چپ اصلاح طلبی در کارگزاران قوت گرفته،  آنان 
دســت به تغییر ترکیب خود زده اند و کرباسچی کرسی دبیرکلی این حزب را به 
مرعشی سخنگوی کارگزاران واگذار کرده است. شخصیتی که  پیشتر در جایگاه 
ســخنگو رفع و رجوع مواضع تند کرباسچی درباره خاتمی و اصلاح طلبان را به 
عهده داشــت، جایش را گرفته است.در کنار دبیر کلی مرعشی خبر توقف انتشار 
روزنامه ســازندگی، باعث شد که گمانه زنی ها درباره اختلاف درون حزبی قوت 
بگیرد. در این بین اگرچه  عده ای  مشکلات مالی را دلیل توقف این روزنامه اعلام 
کردند اما از  سوی دیگر بعضی رسانه ها اختلافات شدید در شورای مرکزی حزب 
کارگزاران را دلیل اصلی این اتفاق بیان کردند به طوری که گفته شــد» اختلاف در 
شورای مرکزی بر سر اصرار کرباسچی برای تداوم دبیرکلی خود است حال آن که 
اکثریت اعضای این شورا با دبیرکلی حسین مرعشی موافقت دارند.«  صحت و سقم 
این ادعاها روشن نیست و هنوز مشخص نشده که چرا این روزنامه انتشار روز گذشته 
خود را متوقف کرده اســت. در عین حال اما به نظر می رسد این که محمد قوچانی 
سردبیری این نشریه را عهده دار است  بی ربط به توقف انتشار و اختلافات نیست. 

مذاکرات هسته ای خیر مذاکرات لغو تحریم ها آری
باقری در تور دیپلماتیک اروپایی : تاکید می کنم که ما مذاکرات هسته ای نداریم بلکه در 
مذاکرات پیش رو مسئله اصلی لغو تحریم های غیرقانونی خواهد بود.در فاصله ۱8 روز 
تا آغاز دوباره مذاکرات در وین ، علی باقری مذاکره کننده ارشد کشورمان این روزها در 
میانه تور دیپلماتیک اروپایی خود است. او مجری سیاست جمهوری اسلامی در قبال سه 
کشور اروپایی است که بر اساس آن قرار نیست دیگر ایران با سه کشور به صورت همزمان 
ملاقات کند و هر کشور می تواند دو جانبه با ایران رایزنی داشته باشد . باقری در ایستگاه 
اول این تور در پاریس به صراحت تاکید کرد: چیزی به عنوان مذاکرات هسته ای نداریم 
و قرار نیست ایران با طرف های مقابل در باره برجام که قبلا توافق شده گفت وگو کند ، 
مذاکرات برجام پایان یافته و آن چه امروز بر سر آن گفت وگو می شود ، چگونگی رفع 
تحریم هاست .به گزارش خراسان معاون وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران بعد از 
دیدار با مدیرکل سیاسی وزارت خارجه فرانسه، خواستار ایفای نقش مستقل تر پاریس در 
مذاکرات برجامی شد. علی باقری در توضیح دیدارش با مدیرکل سیاسی وزارت خارجه 
فرانسه گفت: »اگرچه رویکردهای روسیه یا چین به موضع ما نزدیک تر است اما از لحظه 
دیدارم )با ارورا( تصور می کنم که فرانسه می خواهد نقش جدی تری در این مذاکرات ایفا 
کند و اگر فرانسه از این پس موضع مستقل تری نشان دهد، موقعیت خود را به عنوان یک 
کشــور مذاکره کننده تقویت خواهد کرد.« وی درباره اظهارات »ژان ایو لودریان« وزیر 
خارجه فرانسه مبنی بر این که مذاکرات احیای برجام باید از جایی که تا ۲۰ ژوئن رسیده 
بود از سر گرفته شود، گفت: ما مذاکرات هسته ای نداریم، چون درباره موضوع هسته ای در 
سال ۱۳9۴ در قالب توافقی که بین ایران و ۱+۵ شکل گرفت به طور کامل توافق حاصل 
شد. موضوع اصلی که الان پیش رو داریم پیامدهای ناشی از خروج آمریکا از توافق برجام 
است و آن پیامدها فقط منحصر به تحریم های غیرقانونی است که علیه جمهوری اسلامی 
ایران وضع شده اســت.به نظر می رسد منظور علی باقری این است که ایران محدودیت 
هسته ای بیشتری نسبت به برجام را نخواهد پذیرفت.چه از نظر زمانی )بند غروب آفتاب 
برجام( و چه از نظر فنی )ماهیت محدودیت ها و گسترش نظارت ها( و فقط بر سر تحریم ها 
مذاکره می کند.پیشــتر نیز یک منبع ایرانی به فایننشال تایمزگفته بود: برگزاری مذاکرات 
هسته ای اولویت اصلی ایران نیست. استراتژی جدید تهران این است که دیگر روی برجام 
حساب نکند.این در حالی است که »جو بایدن« رئیس جمهور آمریکا  »وضعیت اضطراری 
ملی« در قبال ایران را برای یک سال دیگر تمدید کرد.این اقدام آمریکا علیه ایران درحالی 
انجام می  شود که هفتمین دور مذاکرات ایران و گروه ۱+۴ درباره احیای توافق هسته ای 
برجام قرار است ۲9 نوامبر در وین برگزار شود.درعین حال موضع گیری های تهدید آمیز 
دولت بایدن و هشــدار به طرف ایرانی درباره امکان تغییر سیاست واشنگتن در زمینه 
بازگشت به برجام نشــان می دهد که آمریکا خواهان آن است تا با تشدید فشارهای 
سیاســی بر تهران، زمینه را برای دستیابی به توافقی یک طرفه فراهم سازد؛ توافقی که 
در آن، حداقل امتیازها به ایران به صورت لغو یا تعلیق بخشــی از تحریم ها در مقابل 
اجرای کامل تعهدات برجامی از جانب ایران داده شود.تمدید وضعیت فوق العاده علیه 
ایران توسط بایدن در واقع نشانه دیگری از جانب واشنگتن در زمینه عدم تغییر سیاست 
کلی آمریکا در قبال ایران اســت. این سیاست که در ۴۰ سال گذشته همواره از جانب 
دولت های مختلف آمریکا اعم از جمهوری خواه یا دموکرات دنبال شده، مبتنی بر تشدید 
فشارهای تحریمی در کنار کارزار گسترده سیاسی و تبلیغاتی و تهدید نظامی بوده است.

هر چند محمد عطریانفر، عضو شــورای مرکزی حزب کارگزاران گفت: شنیدم که به 
دلیل مشکلات فنی یا کمبود کاغذ روزنامه منتشر نشده است.قوچانی  نیز در انتخابات 
اسفندماه 98 از مشارکت در انتخابات حمایت و بعدتر همانند غلامحسین کرباسچی  
درباره عملکرد منفعلانه شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان انتقادهای صریح 
و جدی را مطرح کرد و شاید توقف سازندگی را بتوان یک سیگنال از راست به چپ 
دانست.  اما به نظر می رسد درشرایطی  که کارگزاران پس از خداحافظی روحانی از 
پاستور،  دست شان  از قدرت دور مانده، به دنبال یکسره کردن قصه خود هستند: یا به 
هویت گذشته خود در دولت مرحوم هاشمی نزدیک شوند و سر و مسیر راست میانه 
را در پیش بگیرند  یا یک صدا در مسیر ۲ خرداد قدم بردارند. موضوعی که با مقاومت 
هریک از جریان های چپ  یا راست حزب کارگزاران، به نظر محتمل است که  کار را 
به انشعاب درون حزبی بکشاند .همزمان کانال تلگرامی هاتف نیز نوشت: تغییرات در 
حزب کارگزاران سازندگی و انتخاب حسین مرعشی به عنوان دبیرکل حزب کارگزاران 
ســازندگی را چه می توان معنا کرد؟ سیادت طیف کرمانی ها؟ واکنش به اعتراضات 
و انتقادات درونی که کرباسچی را نشانه رفته بود و منجر به سلسله استعفاهایی شده 
بود؟ روی کارآمدن چهره ای همراه تر با جریان کلی اصلاحات به ویژه حزب اتحاد 
ملت؟ و... همه این سوالات بیانگر آن است که حزب کارگزاران سازندگی حال و روز 
خوبی نداشته و شــکاف های قابل تاملی در بطن و متن خود دارد. از این پس باید 
منتظر بود و دید که استعداد رسانه ای حزب کارگزاران چه آینده ای خواهد داشت؟ و 
 این که همچنان جریان اصلاحات با نزاع دو طیف کارگزاران و اتحاد ملتی ها برای به

دست آوردن موقعیت بالادستی، روبه رو خواهد بود یا خیر؟
عضویت ایران درباشــگاه علمی آثار تشعشعات هســته ای به رغم مخالفت رژیم 

صهیونیستی و آمریکا 
کمیته علمی سازمان ملل درباره تأثیرات تشعشعات اتمی )آنسکِر( در ابتدا و با هدف 
جمع آوری و ارزیابی اطلاعات در باره تشعشــعات اتمی که انسان ها در معرض آن 
قرار می گیرند و تأثیرات احتمالی چنین مواجهه هایی تشکیل شد. این کمیته به تدریج  
به مرجع رسمی بین المللی در باره سطوح و آثار تشعشعات اتمی تبدیل شد که برای 
اهداف صلح آمیز از جمله مصارف پزشکی و همچنین نظامی و برگرفته از منابع طبیعی 
و همچنین ساخت بشر استفاده می شــود. از این رو عضویت در این نهاد عالی رتبه 
بین المللی بســیار حائز اهمیت است. درهمین زمینه کشورمان که پیشتر عضو ناظر 
این »آنسکر« بود، به رغم سنگ اندازی های رژیم صهیونیستی و آمریکا، توانست به 
عضویت دایم کمیته علمی سازمان ملل متحد درباره تأثیرات تشعشعات اتمی )آنسکِر( 
درآید. مجید تخت روانچی سفیر و نماینده دایم جمهوری اسلامی ایران در سازمان 
ملل پس از عضویت ایران در کمیته تاثیرات تشعشــعات اتمی، در سازمان ملل در 
پاسخ به ادعا های واهی نماینده رژیم صهیونیستی که از عضویت ایران در این کمیته 
عصبانی بود افزود:» اسرائیل در طول تاریخ مدام در حال نقض گستاخانه و آشکار 
صد ها قطعنامه تصویب شده سازمان ملل و تجاوزکاری و اشغالگری و جنایات جنگی 
بوده و هست و این ها فراموش شدنی نیست. رژیم صهیونیستی به قواعد و قوانین منع 
تولید و توسعه و انباشت سلاح های کشتار جمعی پایبند نبوده و زرادخانه هایش با 
توجه به خوی تهدیدگر این رژیم علیه صلح و امنیت جهانی، نقش بر هم زدن ثبات 

ایفا می کند.«

نماینده ولی فقیه در هرمزگان عنوان کرد

مهار گرانی با مدیریت عرضه کالاهای استراتژیک  

 گروه خبر // دبیر و عضو هیات مدیره اتحادیه حمل و نقل بار 
کشور گفت: رانندگان تاکسی شهری با ارائه کارت اعتباری 
حمایتی ایساکو مشــمول دریافت خدمات و خرید تمامی 
قطعات خودرو با ۶ درصد تخفیف از تمامی فروشگاه های 

ایساکو در سراسر کشور هستند. 
    حسین اخلاقی افزود: در این راستا رانندگان ناوگان تاکسیرانی 
می توانند تســهیلات بدون بهره و کارمزد تا سقف ۳۰ الی۳۰۰ 
میلیون ریال دریافت کنند.رئیس ســازمان مدیریت حمل و نقل 
بار و مسافر شــهرداری بندرعباس اضافه کرد: پرداخت اقساط 

این تسهیلات نیز به صورت ۶ماهه پس از سه ماه تنفس تا قبل 
از اولین تراکنش است.عضو و دبیر هیأت مدیره اتحادیه حمل و 
نقل بار کشور عنوان کرد: اعتبار کارت های حمایتی ایساکو مشابه 
کارت های بانکی ۲ساله می باشد که پس از انقضا به صورت غیر 
حضوری نیز تمدید می شود.به گزارش ایسنا ؛ این مقام مسئول 
یادآور شد: رانندگان تاکسی متقاضی جهت دریافت کارت ایساکو 
می توانند با مراجعه به سایت ایساکو دریافت اولیه خود را ثبت 
نمایند و پس از مراحل اعتبارســنجی و ارسال لیست به ایساکو 

مراحل افتتاح حساب به صورت اینترنتی انجام خواهد شد.

رانندگان تاکسیرانی مشمول خدمات ویژه کارت اعتباری ایساکو می شوند

تازه های مطبوعات
جوان- این روزنامه  نوشــت: در فرایند جوان گرایی و انتخاب جوانان، حتماً دو 
ویژگی مورد توجه قرار گیرد؛ تخصص و تعهد...باید حتماً به جوانان میدان داد و به 
آنان اعتماد کرد، اما باید توجه داشته باشیم که این جوانان، فقط از آشنایان و اقوام 
و فامیل های سببی و نسبی مسئولان نباشند و به معیارهای شایستگی و تعهد نیز 

نیم نگاهی داشته باشیم.
 کیهان - این روزنامه نوشت : رئیس جمهور رئیسی، با باغبان های مشغول به کار 
در بولوار هم رودررو ســخن می گوید و میزان حقوق آن ها را جویا می شود. در 
سیاه چادر عشایر می نشیند و همراهان حتی دیگ سیاه صاحب چادر را هم جابه 
جا نمی کنند. جمعه ها به جای استراحت یا تفریح و توچال، سفر استانی می رود و 
این در حالی است که تا سه ماه پیش، کسانی در رأس دولت بودند که اقدامات شان 
نصاب احتمالات عالم سیاســت را هم جابه جا کرده بود و مدعی بودند می توانند 
با خودرو در حال حرکت از مردم نظرسنجی کنند. اگر گاهی سرکشی می رفتند با 

کفش روی فرش مردم می رفتند.
 شــرق- این روزنامه نوشــت: طرح صیانت از حقوق کاربران، تأکید بر مصوبه 
محرمانگی اموال مسئولان، اصلاح قانون انتخابات شوراها و حالا ایده جرم انگاری 
دوچرخه ســواری زنان، طرح ها و ایده هایی علیه آزادی و شفافیت و در راستای 

محدودسازی حقوق شهروندی مردم هستند.
 وطن امروز- این روزنامه نوشــت: بر اســاس آخرین گزارش مرکز آمار، تورم 

کالا های مشمول دلار ۴۲۰۰ تومانی از تورم عمومی سبقت گرفته است.
 آفتاب یزد- علی صوفی فعال سیاســی اصلاح طلب به این روزنامه گفت: سرد 
شدن رابطه دولت و مجلس آن هم با این وضعی که شاهدش هستیم غیر طبیعی به 
نظر می رسد... چرا که معمولا در شرایطی که مجلس حامی دولت و رئیس جمهور 
اســت، سرد شدن ارتباطات در دور دوم ریاست جمهوری صورت می گیرد نه در 
دولت اول....در واقع نمایندگان به این فکر می کنند که چرا باید هزینه دولت را آن ها 

بپردازند   به همین دلیل هم علنی اعتراض خود را نشان می دهند.
انعکاس

همشهری آنلاین نوشت: ایرج مسجدی سفیر ایران در عراق در گفت وگو با شبکه 
خبری العالم درباره سفر ســردار قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه به عراق گفت: 
سردار قاآنی از مقام های عراقی رسیدگی به شکایات انتخاباتی در چارچوب قانون 
را خواستار شد.مسجدی اظهار کرد: سردار قاآنی بر حمایت ایران از روند قانونی 
انتخابات و اعلام نتایج آن تاکید کرد و از معترضان به نتیجه انتخابات خواست که 

پس از اعلام نتایج نهایی نیز با یکدیگر همکاری کنند.
 اعتمادآنلاین نوشت: غلامعلی محمدی با حکم ریاست قوه قضاییه به سمت رئیس 
سازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشور منصوب و جایگزین محمدمهدی 
حاج محمدی شد.غلامعلی محمدی رئیس جدید سازمان زندان ها،  عضویت در 
معاونت دیوان عالی کشور ، معاونت حوزه ریاست قوه قضاییه و معاونت سازمان 

زندان ها را در سوابق خود دارد.
 

  

گروه خبر // در نشست شــورای آموزش و 
پرورش استان هرمزگان که به ریاست استاندار 
هرمزگان برگزار شد، میزان تحقق مصوبه های 

این شورا مورد بررسی قرار گرفت.
    به گزارش خبرنگار دریا ، مهندس مهدی دوستی 

استاندار هرمزگان در این جلسه، ضمن بررسی این 
مصوبه ها، راهکارهای لازم را برای اجرایی شدن 
آنها با استفاده از نظرات جمعی اعضاء ارائه کرد و 
گفت: در تصمیم گیری و سیاست گذاری در حوزه 
آموزش، به جای تکیه به فرآیندها باید روی نتیجه 

تمرکز کرد. 
   دوســتی همچنین با اشــاره به ضرورت تغییر 
رویکرد آموزشی، افزود: آموزش مهارت های فنی 
و حرفه ای باید متناسب با نیاز بازار کار و روند 
توسعه در استان هرمزگان باشد. استاندار هرمزگان، 

راه اندازی مراکز آموزشی جوارکارگاهی را مورد 
تاکید قرار داد و خاطرنشــان کــرد: این ارتباط 
نزدیک دانش آموزان با محیط های کارگاهی، می 
تواند زمینه مهارت آموزی حرفه ای و ورود آنان 

به بازار کار را تسهیل کند.
    همچنین براســاس مصوبه این نشست شورای 
 آموزش و پرورش اســتان هرمزگان، مقرر شــد 
پس از بررســی محل تامین منابع مالی، عملیات 
توسعه و تجهیز درمانگاه فرهنگیان هرمزگان آغاز 

شود.

استاندارهرمزگان : 

آموزش های فنی وحرفه ای در هرمزگان ، متناسب با بازارکار باشند 

گروه خبر//فلوشیپ فوق تخصصی درد دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان از درمان بیرون زدگی دیســک کمر با اســتفاده از 
فناوری لیزر داخل دیســک در بیمارســتان شهید محمدی 

بندرعباس خبر داد.
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ دکتر مریم پوربحــری افزود: بیمار 
۴۴ ســاله با تنگی کانال نخاعی پس از انجام آزمایشات و اقدامات 
تشــخیصی کاندید درمان با استفاده از فناوری لیزر داخل دیسک در 

این مرکز درمانی شد.

  دکتــر پوربحری ابراز کرد: درمان دیســک کمر بــا لیزر بصورت 
 ســرپایی، بدون جراحی باز، بدون خونریزی و عدم بیهوشی صورت 
می گیرد و شانس عفونت در این نوع درمان بسیار کم است؛ همچنین 
مدت ریکاوری پس از انجام مراحل درمان بسیار کم بوده و بیمار با 
دو روز استراحت مطلق و پس از یک هفته می تواند؛ تمامی فعالیت 

های عادی و روزمره خود را انجام دهد.
  وی با اشــاره به مراحل انجام این نوع درمان عنوان کرد: دیســک 
کمر از دو قسمت آنولوس )دور دیسک( و نوکلئوس )هسته دیسک( 

تشکیل شــده است؛ با توجه به اینکه در قسمت نوکلئوس هیچ گونه 
عصبی وجود ندارد و ۷۰ درصد حجم آن نیز از مایع تشــکیل شده 
لذا محلی اســت برای ورود نیدل و انجام لیزر درمانی. فلوشیپ فوق 
تخصصی درد دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان بیان کرد: لیزر درمانی 
در درمان دیسک کمر به گونه اســت که با استفاده از نیدل )سوزن( 
دســتگاه لیزر و تمرکز بر روی هســته مرکزی دیسک حجم کمی از 
مایع بخار شده و ضمن کاهش فشار داخل دیسک مواد زائد از طریق 

مجرای خروجی نیدل به بیرون هدایت می شود.
  دکتر پوربحری با اشاره به موفقیت آمیز بودن روند درمان این بیمار 
در بیمارستان شهید محمدی بندرعباس خاطر نشان کرد: بیمار پس 
از مراحل درمان و استراحت کوتاه اکنون هیچ گونه درد و علائمی از 

بیماری ندارد و در کمال سلامتی می باشد.

برای نخستین بار در هرمزگان انجام شد

 درمان دیسک کمر با استفاده از فناوری لیزر
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زیر خط فقر...
تازگي ها در حسابم پول نیست 
در چراغ نیمه سوزم غول نیست

 زیرِ خط فقر یعني حالِ من
 دخل و خرجم در حد معمول نیست

 مي دهد زحمت به خود بیهوده گرگ
 توي این خانه کسي شنگول نیست! 

تازگي قسطي خریدم یک پراید 
باک از این دارم که باکش فول نیست!
کوچک و سرد و بدون روزن است 

خانه ما بهتر از سلول نیست 
همسرم از وضع من شاکي شده

 این چنین وضعیتي مقبول نیست! 
هست آکِل تا بخواهي دورِ من 

گرچه در یخچال مان مأکول نیست! 
چون ني قلیان شدم از گشنگي

 بنده را بازوي گرد و کول نیست 
عقلِ سالم هست در جسم سلیم 
زین سبب رفتار من معقول نیست!!

زیر بارِ مشکلاتم خم شدم 
حیف شد باباي من مسئول نیست! 

  امیرحسین خوش حال

طنز

جنوب کشور

 آرزو توکلی سرویس استان ها // مدیرعامل 
سازمان بیمه ســامت ایران گفت: تمایل 
 داریــم در بخــش فعال بیمــه همگانی، 
حاشیه نشینان را تحت پوشش قرار بدهیم، 
 زیرا آنها اقشــار مغفولی هســتند که در 
زمینه های خدماتی و ســامت توجه کمی 
به آنها می شود و دوستان در استان کرمان 

بیمه فعال حاشیه نشینی را آغاز کرده اند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر"محمدمهدی 
ناصحی" در پایان سفر یک روزه اش به کرمان 
در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار کرد: 
 اســتان کرمان به ویژه بیمه ســلامت در همه 
برنامه های مربوط به پشتیبانی از نظام سلامت 
جایگاه بسیار بالا و ارزشمندی در کشور دارد.

وی افزود: در نسخه نویسی الکترونیکی که دو 

سالی است در کشــور به طور جد وارد شدیم، 
آغاز آن زودتر در استان کرمان بوده و همکاران 
این اســتان رتبه برتر کشــوری را در این کار 
 بسیار مهم و ملی کسب کردند و در همه ابعاد و 
شاخص ها رتبه ممتاز را دارند.ناصحی تصریح 
کرد: در پرداخت مطالبات نسبت به همه دوران 
بیمه سلامت وضعیت بهتری داریم و پرداخت به 
روز است و مطالبات تا علی الحساب مرداد را 
دادیم و تا هفته آینده کامل می کنیم. ضمن اینکه 
در نسخه الکترونیک و پزشک خانواده روستایی 
در کشــور به روز هستیم و این بی سابقه است.

مدیرعامل سازمان بیمه ســلامت ایران درباره 
پوشش بیمه ای داروهای کرونا بیان کرد: برخی 
از داروهای کووید۱9 که تائید نشدند، از پوشش 
بیمه ســلامت خارج شــد و معتقدیم دارویی 
 که فایده ندارد، بیمــه نباید تحت تاثیر مصالح 
بنگاه های اقتصاد قــرار بگیرد زیرا منابع نظام 
سامت محدود است و باید درست مدیریت شود 
و تاکنون همچنین هزینه سنگینی برای پوشش 

رمدسیویر پرداخت کرده ایم.
*  پرداخــت 5۰۰۰ میلیــارد تومان برای 

درمان کرونا
  وی افزود: بیمه سلامت 9۰ درصد هزینه های 
بستری و ۷۰ درصد هزینه های سرپایی کرونا 
را پرداخــت و حداقل ۵۰۰۰ میلیارد تومان در 
این زمینه هزینه کرده اســت.ناصحی در بخش 
دیگری از ســخنانش عنوان کرد: تمایل داریم 
در بخش فعال بیمه همگانی، حاشیه نشینان را 
تحت پوشش قرار بدهیم، زیرا آنها اقشار مغفولی 
هســتند که در زمینه های خدماتی و سلامت 
توجه کمی به آنها می شود و دوستان در استان 
کرمان بیمه فعال حاشیه نشینی را آغاز کرده اند.

ناصحی ادامه داد: با توجه به شــعار "هر ایرانی 
باید بیمه شود" آمادگی ایجاد این پوشش را در 
بیمه سلامت داریم تا هر فردی در حاشیه ها که 
بیمه ندارد، در ساختار بیمه سلامت قرار بگیرد و 
باید با کمک مساجد، بسیج و ... اقشار محروم و 

بدون پوشــش بیمه ای را در حاشیه ها پوشش 
رایگان بدهیم تا امنیت درمانی برای آنها ایجاد 
شود.وی همچنین اظهار کرد: در زمینه مراحل 
تشخیصی و درمانی ناباروری برای بیمه شدگان 
بیمه ســلامت در بخش دولتی و خصوصی تا 
 ســقف اعتبار ۵۰ میلیون تومان تا ســه نوبت 
هزینه های آزمایشــگاهی درمانی را پرداخت 
می کنیم.مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران 
در ادامه گفت: نســخه الکترونیک در کشور در 
حال اجراســت و روز به روز پوشش این طرح 
بیشتر می شود و بالای 9۰ درصد پرداخت ها 
در بخش بســتری مربوط به نسخ الکترونیک 
است و ماهیانه حود ۴8۰ میلیارد تومان نسخه 

الکترونیک را در کشور داریم.
*  پوشش 98 درصدی نسخه الکترونیک 

در استان کرمان
  وی اظهار کرد: میانگین پوشش کشوری نسخه 
الکترونیک ۶۵ درصد، استان کرمان بالای 98 

درصد، تهران ۳۳ درصد است و استان های دیگر 
وضعیت متفاوتی داشته و مازندران و فارس در 
پایین جدول قرار دارند.ناصحی با اشاره به اینکه 
خدمات مازاد و پرداختی ها  برای استان هایی 
اســت که در این حوزه پیشرفت بیشتری دارند، 
تصریح کرد: با اجرای طرح نسخه الکترونیک، 
منابع ســلامت ساماندهی و از هزینه های پرت 
و نابه جا جلوگیری شده و برنامه ریزی مناسبی 
با توجه به داده های ســلامت می توانیم برای 
مردم انجام داده و عمق خدمات را بیشتر کنیم.
وی درباره زیرســاخت های اینترنتی اســتان 
و کشور برای اجرای نســخه الکترونیک بیان 
 کرد: مشــکلاتی در این حــوزه وجود دارد که 
ارائه دهندگان خدمت و مردم را با مشکل مواجه 
می کند که پیگیری زیادی انجام و تا حد زیادی 
رفع شده و اکنون در شورای فناوری، ارتباطات 
بحث روز ماســت تا هر چه زودتر این مسائل 
حل شــود.مدیرعامل بیمه سلامت ایران گفت: 
 باید ارائــه خدمت به بیمــاری های خاص و
 صعب العــلاج ها به گونه ای باشــد که مردم 
دغدغه ای نداشته باشند و در بودجه امسال سعی 
می کنیم تبصره قانونی مناسبی بگیریم تا دستمان 
باز باشــد به ویژه در صندوق بیمه روستایی و 
پیشنهاد دادیم با نسخه الکترونیک و نظام ارجاع 

بیماری ها را با درصد بالا که پیشــنهاد ما ۱۰۰ 
درصد اســت، بتوانیم پوشش بدهیم.وی افزود: 
بیمه ســلامت با همکاری فراکسیون سالمندی 
مجلس و سازمان های دغدغه مند ارائه خدمات 
دوره ســالمندی را دنبال می کند تا ببینیم چه 
خدماتی را می شود در زمینه سالمندی تعریف 
کرد و پوشش خدمات را شروع کنیم زیرا کشور 
ما به سمت سالمندی پیش می رود. ضمن اینکه 
 در بحــث خدمات در منزل نیز اســتان کرمان 
گام های خوبی به ویژه در دوران کرونا برداشت 
و بخشی از خدمات را در منزل پوشش دادیم و 

بیماران معین بیمارستانی داشتند.
* آغاز پوشــش بیمــه تکمیلــی برای 

روستائیان
  ناصحی اظهار کرد: در بعضی از اســتان ها از 
 جمله کرمان بیمه تکمیلی روســتاییان را آغاز 
کرده ایم که مبلــغ دریافتی از مردم رقم پایینی 
اســت.وی در پایان درباره بیمه اتباع خارجی 
گفت: با کمیساریای بین المللی و وزارت بهداشت 
تفاهمنامه داریم و به کسانی که معرفی می شوند 
خدمات می دهیم و اکنون حدود ۱۳۰ هزار نفر 
اتباع در کشور تحت پوشش بیمه سلامت هستند 
و با اختصاص منابع، ظرفیت پوشــش تا یک 

میلیون نفر را )به شرط مراجعه(، داریم.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران اعلام کرد

پوشش هزینه های درمان ناباروری

حسن سیاوی سرویس استان ها // مدیرکل 
نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس خوزستان 
از حذف حدود ۳۰۰ کاس درس ســنگی در 

خوزستان در دو سه ماه آینده خبر داد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ علی قربانی در 
نشســت خبری اظهــار کرد: خوشــبختانه در 
سال های اخیر شــاهد حضور پررنگ تر خیران 
مدرسه ساز در مشارکت برای ساخت مدارس در 
خوزستان بوده ایم و در سال های اخیر علی رغم 
مشکلات اقتصادی و بالا بودن هزینه های ساخت 
موفقیت های بســیار خوبی در مدرسه سازی در 
خوزستان به دســت آورده ایم.وی  با بیان اینکه 
سازمان نوسازی منابع دیگری غیر از اعتبارات 
دولتــی و کمک خیران نــدارد، افزود: برخی از 
شرکت ها و سازمان ها درآمدهایی دارند که با بالا 
رفتن هزینه هــا، این درآمدها نیز بالا می رود اما 
اعتبارات ما مشخص است و منابع دیگری به جز 

کمک خیران نداریم.
  مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس 
خوزســتان در خصــوص مشــارکت خیران 
مدرسه ساز در خوزســتان گفت: یکی از موارد 
بسیار مهمی که در طول چند سال اخیر مد نظر 
ما بوده، تکمیل پروژه های نیمه تمام است که در 
این زمینه تلاش شده است خیران به این سمت 
بروند و از کمک آن ها برای تکمیل این پروژه ها 

استفاده شود.

  وی افــزود: کمتر شــاهد بوده ایم که یک خیر 
در منطقه ای برخوردار اقدام به ســاخت مدرسه 
کند و خوشبختانه با همراهی ها و همکاری های 
انجام شــده میان خیران مدرسه ســاز و اداره کل 
نوســازی مدارس، عمدتا خیــران در مناطق 
حاشیه ای و کم برخوردار اقدام به ساخت مدرسه 
و هنرســتان ها می کنند.قربانی بیان کرد: مدیون 
خیران و مجمع خیران استان خوزستان هستیم؛ 
فعالیت های مجمع خیران مدرسه ساز خوزستان 
در طول ســال های اخیر بسیار پر بار بوده  است 
و شرایط کرونا تاثیری در روند فعالیت های این 

مجمع نداشته است.
وی با بیان اینکه دولت همراهی خوبی با خیران 
دارد، گفت: برای یک خیر که به دنبال انجام کار 
خیر اســت، گزینه های مختلفی وجود دارد اما 
اطمینان و اعتمادی که در مدرسه ســازی برای 
خیران به وجود آمده اســت، باعث می شود که 
آن ها در این حــوزه ورود کنند و این اعتماد به 
دلیل عملکرد مثبت دولت در همکاری با خیران 

مدرسه ساز است.
   مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس 
خوزســتان افزود: امسال به لحاظ اعتباری سال 
بسیار ســختی اســت و هزینه های ساخت نیز 
بســیار بالا رفته است. علی رغم همه مشکلات 
اقتصادی تلاش ما این اســت امسال حدود یک 
هزار کلاس را در خوزســتان به اتمام برسانیم و 

تحویل دهیم اما این کار خیلی ســخت است و 
از این رو مجددا به سراغ کمک گرفتن از خیران 
رفته ایم.وی بیان کرد: در حال حاضر ساخت یک 
هنرستان حدود ۲۵ میلیارد تومان هزینه دارد و 
از این رو روش هایی مد نظر است که با همراهی 
چند خیر، یک هنرستان و یا مدرسه به اتمام برسد 
و دانش آموزان مستقر شوند.قربانی با بیان اینکه 
در حال حاضــر عمر پروژه های نیمه تمام کمتر 
از سه سال اســت، گفت: اکنون پروژه های نیمه 
تمام، پروژه هایی هستند که به تازگی کلنگ زنی 
شده اند و روند ساخت آن ها در حال انجام است 
اما پروژه های نیمه تمامی که سال ها بر زمین مانده 

بود با همراهی خیران به اتمام رسیده اند.
  وی در خصوص کلاس ها درس و مدارس سنگی 
در خوزســتان گفت: در خوزستان حدود یک 
 هزار کلاس ســنگی وجود دارد که این کلاس ها 
عمدتا در مناطق عشایری هستند. در این زمینه 
تلاش خواهیم کرد در دو ســه ماه آینده حدود 
۳۰۰ کلاس درس ســنگی در خوزستان حذف 

شود.
  مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس 
خوزستان با اشاره به نام گذاری یکی از مدارس 
در حال ساخت به نام شهید علی لندی افزود: یک 
مدرسه 9 کلاسه در ایذه با همکاری وزارت نفت 
کلنگا نی شده که پس از اتمام، به نام شهید لندی 

نام گذاری خواهد شد.

مدیرکل نوسازی مدارس خوزستان خبر داد

حذف ۳۰۰ کلاس درس سنگی در خوزستان تا سه ماه آینده
  

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // استاندار بوشهر گفت: 
با ســرمایه گذاری ۲5 هزار میلیارد تومانی داخلی و خارجی ۲ 
مجتمع تولید فولاد در شهرهای بوشهر و گناوه این استان احداث 

می  شود. 
  بــه گزارش خبرنگار دریا  ، احمد محمدی زاده در نشســت 
با ســرمایه گذاران گروه بهمن افزود: یکی از این مجتمع ها با 
ســرمایه گذاری ۱۰ هزار میلیارد تومانی در بوشــهر احداث 
خواهد شد و مجتمع فولاد دیگر هم با 8۰ هکتار وسعت و ۱۵ 
هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری بین ایران و چین حداکثر تا 
یک ماه آینده در بندر گناوه عملیات اجرایی آن آغاز می  شود.

وی بیان کرد: بوشهر در آستانه یک جهش اقتصادی بزرگ است 

و همه زیرســاخت های لازم برای این جهش اقتصادی فراهم 
اســت.محمدی  زاده ادامه داد: وجود ۳۰ واحد پالایشگاهی و 
تولید ۷۰ درصد گاز کشور بخشی از ظرفیت های استان بوشهر 
در عرصه نفت، گاز و پتروشیمی است.وی عنوان کرد: همچنین 
در استان بوشهر ۴۲ واحد پتروشیمی وجود دارد که ۲۴ واحد 
آن در حال تولید و ۱8 واحد در دســت توسعه هستند.حمید 
کشاورز مالک گروه بهمن و مدیر پتروپالایش بهمن نیز گفت: 
علاوه بر مجتمع فولاد سرمایه گذاری و احداث پروژه تولید پی 
وی سی نیز در منطقه ویژه شمال استان بوشهر مد نظر است.وی 
افزود: در این زمینه مطالعاتی انجام شده که استان بوشهر مستعد 

اجرای این طرح است.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //
معاون اجتماعی فرماندهی  مرزبانی استان 
بوشهر از کشف بیش از ۱5 میلیارد ریالی 

کالای قاچاق در این استان خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حسین فرهمند 
 اظهار کــرد: با اقدام  مشــترک مرزبانان  
پایگاه های دریابانی کنــگان و گناوه  و 
بارصد و اشــراف اطلاعاتــی یک فروند 
لنج تجاری حاوی کالاهای قاچاق که از 
دبی به سوی بندر گناوه در حرکت بوده با 

اقدامات عملیاتی هدفمند توقیف شد.وی 
در ادامه افزود: مامورین  پس از هماهنگی 
با مقام قضایی شــناور تجاری مذکور را 
مورد بررسی دقیق قراردادند که توانستند 
اقلامی نظیر ۴8 دســتگاه لوازم برقی)اتو، 
آبمیوه گیری(، 8۱۷ ثوب پوشاک، ۵هزار 
و ۱۲۲ قلم لوازم آرایشی در انواع مختلف، 
۲هزار و ۴9۶ عدد لوازم آشــپزخانه و.... 

کشف کردند.
   معاون اجتماعــی ارزش ریالی کالای 

مکشــوفه را بنــا به نظریه کارشناســان 
مربوطه بالغ بر ۱۵ میلیاردو۱۶۳ میلیون و 
۷۶۰هزار ریال برآورد و خاطرنشان کرد: 
در این راستا ۵ نفر به عنوان متهم دستگیر و 
به همراه پرونده متشکله تحویل مقام قضایی 
شدند.فرهمند خاطرنشــان کرد: مرزبانان 
استان در راستای تحقق منویات فرماندهی 
معظــم کل قوا با متخلفین نظم اقتصادی و 
قاچاقچیان کالا قاطعانه برخورد خواهند 

کرد.

استانداربوشهر :

 ۲ مجتمع فولاد در بوشهر و گناوه احداث می شود 

 علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها //
استاندار یزد خطاب به مطالبه دانشجویان در 
مورد تعرض به خط انتقال آب، گفت: مسئله را 
براساس موازین قانونی پیگیری خواهیم کرد و 

نباید دیگر تعرضی صورت گیرد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ مهران فاطمی در 
نشست با تشکل های دانشجویی که در استانداری 

یزد برگزار شد، با بیان این که دانشگاه باید سیاسی 
شــود، اظهار کرد: دانشــگاه باید سیاسی شده و 
دانشجو بتواند حرف بزند و شنیده شود پس باید 
برای سوق دادن فضای دانشگاه به فضایی سیاسی 

و فعال اهتمام کنیم.
  وی با اشــاره به این که در کنار مهارت آفرینی 
و کارآفرینی، باید ارزش سیاســی شدن فضای 
دانشــگاه مانند ارزش به دانشگاه افزوده شود به 
طوری که محیط دانشگاه به فضایی علمی و نقاد 
و آزاد اندیشــانه حقیقی تبدیل شود.وی محدود 
بودن فضای دانشگاه ها در گذشته به مسائل داخلی 
دانشگاه را یک نقیصه دانست و گفت: خوشبتانه 
امروز دانشگاه ها در تمام عرصه های اجتماعی و 
سیاســی و فرهنگی می توانند اظهار نظر و مطالبه 

کنند.
   استاندار با بیان این که باید برای پیگیری مطالبات 

جلسات تخصصی شکل دهیم، گفت: باید برای هر 
مسئله متولیان امر حضور داشته و بتوانند از ظرفیت 
تشــکل های دانشــجویی در مباحث تخصصی 
استفاده کنند.وی در خصوص مسئله آب به عنوان 
مطالبه ای مشــترک از ســوی عمده تشکل های 
دانشــجویی اظهار کــرد: در خصوص آب چند 
موضوع وجود دارد که شامل تامین آب، مدیریت 
مصرف آب و امنیت و افزایش تاب آوری است.  
وی به خط اول انتقال آب یزد اشاره کرد و گفت: 
متاســفانه این خط انتقال آب بارها مورد تعرض 
قرار گرفته که براساس اقدامات حاکمیتی ما، مسئله 

را براساس موازین قانونی پیگیری خواهیم کرد، 
ضمن این که موضوع وارد شورای امنیت شده و در 
حال پیگیری است که البته مصوبات و اقدامات آن 
محرمانه است اما در کل، نباید مجدد تعرض شود.

وی با بیان این که خط دوم انتقال آب که مربوط به 
عمان است، در دست عملیاتی شدن است، گفت: 
در خصــوص انتقال آب از دریــای عمان ۲۵۰ 
میلیون مترمکعب آب اســت که نیاز به 8۰ هزار 
میلیارد تومان ســرمایه گذاری دارد این رقم در 
مقایسه با کل بودجه عمرانی استان که شامل  ۶۰۰ 
میلیارد تومان بودجه ای است که پس از تخصیص 

به ۲۰۰ میلیارد تومان می رســدرقم بسیارزیادی 
است.

  استاندار با بیان این که در بازه زمانی چهل روزه 
اســتقرار وی در استانداری یزد چهار جلسه ویژه 
خط آب عمان داشــتیم، گفت: ما از سفر رییس 
جمهور فقط پیگیری خط دوم آب را میخواهیم و 
مطالبه دیگری نداریم ضمن این که مدل مالی این 
طرح نیز دیده شده که پییگری می کنیم.وی با تاکید 
بر این که یزد در بحث مدیریت مصرف پیشــرو 
کشور است، گفت: با این وجود مدیریت بیش از 
پیش مصرف را در برنامه داریم به طوری که قرار 

است این آب صرف توسعه کشاورزی مدرن و کم 
آبخواه و توسعه صنایع سبز و کم ابخواه و همساز 
با مسایل زیست محیطی و تکمیل زنجیره ارزش 
اســتان خواهد شد.استاندار خطاب به دانشجویی 
که در خصوص مسائل بانوان و دوچرخه سواری 
بانوان سوالاتی را پرســیده بود، گفت: بانوان در 
انتخابات ها و ملزومات پرتعارف موردتوجه هستند 
اما حضــور اجتماعی بانوان در حد مطلوب و در 
تراز جامعه زنان خوب و انقلابی نیست از طرف 
دیگر، فضای تفریحی استانداردی متناسب با بانوان 

هم وجود ندارد.
  فاطمی در خصوص دوچرخه ســواری بانوان و 
چالش های مطرح شده ازسوی برخی از کنشگران 
گفت: صرفا فرمایشــی و تحکمی نمی شــود در 
خصوص این مســئله اقدام کنیم بلکه باید سلبی 
و ایجابی و فرهنگســازی هم در این باره ورود 

کنیم چــرا که من نمیتوانم نیروی انتظامی را برای 
رعایت حجاب و عفــاف صرف موظف کنم.وی 
با بیان این که ما نمی توانیم دوچرخه ســواری را 
از بانــوان بگیریم، گفت: باید فضا را آماده کنیم و 
زمانی که من توانستم فضایی را ایجاد کنم آن زمان 
می توانم برخورد کنم البته قانون را متذکر خواهیم 
شد اما باید در کلیات این مسئله، فرهنگسازی را 

داشته باشیم.
  فاطمی با بیان این که شــورا و شهرداری هم در 
خصوص زیرساختهای مربوطه برنامه دارند، گفت: 
آنچه برای ما مهم است، این است که دختر و زن 
یزدی احســاس کند در فضای استان خودش، در 
چارچوب قوانین و مقــررات و ضوابط می تواند 
احساس کند که ظرفیت هایش شکوفا می شود و 
فضایی امن و توام با فضای آموزشی و اجتماعی 

دارد.

طرح : امیرکاربخش

استاندار یزد مطرح کرد

پیگیری قانونی تعرض به خط انتقال آب یزد

 حسن ســیاوی سرویس اســتان ها // معاون 
وزیر نیرو با بیان این که وابســتگی خوزستان به 
نیروگاه های برق آبی کاهش می یابد، گفت: نیاز 
است که خوزســتان از لحاظ نیروگاهی تقویت 

شود. 
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ همایــون حائری در 
نشست بررسی وضعیت شــبکه برق شهرستان های 
شوش و کرخه اظهار کرد: یکی از موارد و مشکلاتی 
که در برق خوزستان وجود دارد وابستگی خیلی زیاد 
 به نیروگاه های برق آبی اســت که این مساله باعث 
می شــود در خشکسالی دچار مشــکل شوند. وی 
افزود: برق خوزستان وابستگی زیادی به نیروگاه های 
برق آبی دارد که در خشکســالی هایی مانند امسال 
مشــکلاتی ایجاد می کند و باید برای رفع این مشکل 
در کنار حفظ نیروگاه های برق آبی به سمت احداث 

نیروگاه های جدید به ویژه در شمال خوزستان برویم.
  معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی با بیان اینکه 
وابســتگی خوزستان به نیروگاه های برق آبی کاهش 
می یابد، گفت: نیاز اســت که خوزســتان از لحاظ 

نیروگاهی تقویت شود.
   در برنامــه ای که وزیر نیرو برای ایجاد بیش از ۳۵ 
هزار مگاوات ظرفیت جدید نیروگاهی در چهار سال 
پیش رو دارد، خوزستان نقش و جایگاه خاصی دارد 
و سهم زیادی را به خود اختصاص می دهد.حائری با 
بیان اینکه برای توسعه زیرساخت های صنعت برق در 
این منطقه تصمیم های مهمی اتخاذ شده است، گفت: 
بنا شــده در جهت تقویت شبکه و پایداری برق، یک 
پست برق ۴۰۰ کیلوولت در شوش احداث شود که به 
زودی ابلاغیه آن به برق منطقه ای خوزســتان ارسال 

می شود تا عملیات احداث آن آغاز شود.

وی ادامه داد: احداث این پســت در پایداری شــبکه 
برق شمال خوزســتان تاثیر بسزایی خواهد داشت و 
باعث تکمیل رینگ ۴۰۰ کیلوولت منطقه نیز می شود.

حائری تصریح کــرد: احداث نیروگاه ۴۲.۵ مگاواتی 
یکی دیگر از مصوبات امروز اســت که بنا شده زمین 
مورد نیاز آن با همکاری فرمانداری شــوش تامین و 

روند احداث این نیروگاه آغاز شود.
  معــاون وزیر نیــرو در امور برق و انــرژی عنوان 
کرد: همچنین بنا شــده برای نصب ترانس دوم پست 
آهودشت، خط دو مداره ۱۳۲ کیلوولت هفت تپه_ توانا 

برای تقویت این پست احداث شود.
  وی گفت: همچنین قرار اســت ظــرف 8 ماه آینده 
شــبکه فشار متوسط کل شهرســتان شوش مجهز به 
کابل خودنگهدار شــود و شهرســتان کرخه نیز کابل 

خودنگهدار آن تکمیل و به پایان برسد.

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // 
 معاون اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای جنوب اســتان کرمان گفت: 
جنوب  در  زمســتانی  راهداری  طرح 
استان کرمان آغاز شد و تا فروردین ماه 

۱۴۰۱ ادامه دارد. 
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ حمید رضایی 
در حاشیه آغاز این طرح اظهار کرد: طرح 
راهداری زمستانی جنوب با هدف آمادگی 
زمستانه راهداری و حمل و نقل جاده ای در 
تامین امنیت عبــور و مرور در محورهای 
بــرف گیــر و گردنه های ســخت گذر 
کوهستانی، ایجاد آرامش برای اهالی منطقه 
و مســافران و عملیات مشترک با پلیس و 

دستگاه های همکار اجرا می شود.

 وی با بیان اینکه راهــداران در قالب ۱۴ 
گروه فعالیت خــود را آغاز کردند، افزود: 
راهــداران جنوب کرمــان در قالب ۱۷۰ 
نیروی راهــداری و در قالــب ۱۴ گروه 
راهداری با ۱۶۰ دستگاه راهداری سبک و 

سنگین در این طرح شرکت دارند.
رضایی با اشاره به وجود پنج گردنه برفگیر 
در مجموعه راه های جنوب کرمان تصریح 
کرد: ۱۶۰ کیلومتر محور برفگیر داریم که 
عمدتاً در ارتفاعات شهرستان جیرفت واقع 
شده اند و به رانندگانی که قصد سفر از مبدا 
جنوب کرمان بــه دیگر مناطق و بالعکس 
را دارند، توصیه می شود با توجه به وجود 
این گردنه های برفگیر حتما زنجیر چرخ 
و تجهیزات زمستانی به همراه داشته باشند.

   در ادامه "مجتبی رئیســی" معاون حمل 
و نقــل اداره کل راهــداری جنوب کرمان 
از فعالیــت  ســامانه ۱۴۱ مرکز مدیریت 
 اطلاعات راه هــا و حمل و نقل به صورت 
شــبانه روزی خبرداد و گفت: این سامانه  
پاســخگوی مردم و راننــدگان در زمینه 
 وضعیت جوی راه ها اســت .وی از ادامه 
طرح زمســتانه تا ۱9 فروردین ماه ۱۴۰۱ 

خبر داد.
  سرهنگ"علی اکبر ســنجری" فرمانده 
قرارگاه پلیس راه جنوب استان کرمان نیز 
در این رابطه گفت: اجرای این طرح  جهت 
هــم افزایی توان عملیاتی دســتگاه های 
شرکت کننده در طرح و از طرفی  نظارت 
و کنترل تســهیل در تردد کاربران ترافیکی 

 در راه های برفگیر جنوب اســتان خواهد 
است.

  وی افزود: با توجه به حساسیت تردد در 
کلیه راه های برفگیر جنوب خصوصا گردنه 
سربیژن و محور دهبکری پلیس با تمام توان 
و تجهیزات با همکاری سایر ارگان ها در 
محور حضور داشته و از تردد خودروهایی 
که ناایمن باشد، جلوگیری به عمل می آورد.
  در ادامــه "ابراهیم محمدی" رئیس مرکز 
فوریت های دانشگاه علوم پزشکی جیرفت 
هم گفت: امسال یک دستگاه بالگرد در این 
طرح فعال شده که با توجه به حجم راه های 
جنوب کرمان می تواند در میزان خدمات 
 دهی جــاده ای در زمان حوادث بســیار 

تاثیر گذار باشد .

معاون وزیر نیرو :

وابستگی خوزستان به نیروگاه های برق آبی کاهش می یابد 

کشف ۱۵ میلیاردی کالای قاچاق در استان بوشهر

آغاز طرح راهداری زمستانی در جنوب کرمان
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فرهنگ  وهنر

مدیرکل کتابخانه های عمومی هرمزگان خبر داد 
افتتاح ۳باب کتابخانه 

و۳۰۰برنامه هفته کتاب درهرمزگان 
   گروه خبر // مدیــرکل کتابخانه های عمومی هرمزگان گفت: 
در هفته کتــاب و کتابخوانی علاوه بر افتتاح ســه کتابخانه ۳۰۰ 
برنامه فرهنگی به میزبانی کتابخانه های عمومی برگزار می شــود. 
امینه دریانورد ضمن اشــاره به در پیش داشــتن بیســت و نهمین 
دوره گرامیداشــت هفته کتاب و کتابخوانی اظهارداشــت: در این 
هفته کتابخانه  امام شافعی روســتای توریان قشم، کتابخانه  حافظ 
روستای آبشــورک بندرعباس و پیشــخوان خدمات کتابخانه ای 
روســتای مهرگی سیریک با حضور مسئولان کشوری و استانی به 
بهره برداری می رسد.وی افزود: از ابتدای شیوع ویروس کرونا تا به 
امروز، فعالیت های فرهنگی ابتکاری و متنوعی در فضای مجازی 
به میزبانی کتابخانه های عمومی اســتان صورت پذیرفته است و در 
طول هفته کتاب نیز بیش از ۳۰۰ برنامه با محوریت کتاب همچون 
دیدار با نویســندگان بومی، نشست های کتاب خوان و نشست های 
قصه گویی برگزار می شود.دریانورد برگزاری مسابقات کتابخوانی، 
مســابقات نقاشــی، رونمایی از کتاب، نقد کتاب، معرفی کتاب با 
حضور نویسندگان، کارگاه های آموزشی، نشست مشاوره و فعالیت 
محافل ادبی به صورت مجازی و حضوری را بخش دیگری از این 
برنامه ها عنوان کرد تا انس مردم با کتاب بیشتر شده و کتابخوانی به 
عنوان یک نیاز به آگاهی و عادت در سبد روزانه مردم قرار گیرد.

به گزارش ایرنا ؛ مدیرکل کتابخانه های عمومی هرمزگان با اشاره به 
استقبال گسترده مردم کتاب دوست هرمزگان از یازدهمین جشنواره 
کتابخوانی رضوی، بیان کــرد: تا کنون ۱۵ هزار نفر در این رویداد 
ارزشمند مشارکت داشته اند و امیدواریم همچون ادوار گذشته، مردم 

حضور پررنگی در این واقعه داشته باشند.

ثبت نام کتابفروشی ها در طرح پاییزه کتاب ۱۴۰۰ 
  سرویس فرهنگی // ثبت نام کتابفروشی ها در طرح پاییزه کتاب 
۱۴۰۰ از بیستم آبان ماه ۱۴۰۰در سراسر کشور آغاز شد. ثبت نام 
کتابفروشــی ها در نوزدهمین دوره طرح های توزیع یارانه کتاب از 
طریق کتابفروشی ها )طرح های فصلی فروش کتاب( با عنوان »پاییزه 
کتاب ۱۴۰۰« از پنج شنبه )بیســتم آبان ماه ۱۴۰۰( آغاز می شود.  
کتابفروشی های سراسر کشور می توانند با مراجعه به پایگاه اینترنتی 
tarh.ketab.ir نسبت به ثبت نام در طرح پاییزه کتاب ۱۴۰۰ 
اقدام کنند. گفتنی است، کتابفروشی های مشارکت کننده در طرح های 
پیشــین توزیع یارانه کتــاب از طریق کتابفروشــی ها )طرح های 
فصلی فروش کتاب(، برای شــرکت در »پاییزه کتاب ۱۴۰۰«  نیاز 
 به ثبت نام مجدد ندارند و کافی اســت بــا مراجعه به پنل کاربری 
 خود، شــرایط شــرکت در طــرح را تایید و اطلاعــات خود را 
ویرایش و کنترل کنند. بیســت ونهمین دوره هفته کتاب جمهوری 
اسلامی ایران از بیست وچهارم آبان ماه تا یکم آذرماه ۱۴۰۰ با شعار 
»جای خالی را با کتاب خوب پرُکنیم« در سراســر کشور برگزار 

می شود. 

خبر

  

را  اردیبهشت  اگر   // فرهنگی  ســرویس 
بهترین ماه فصل بهار بدانیم که با بارش هایش 
کشاورزان، باغداران و دامداران را خوشحال 
می کند، شاعران را به وجد می آورد و جوان ها 
را عاشــق می کند. برای آبان ماه هم باید 
همین ها را بنویسیم و اضافه کنیم که اوج 

زیبایی پاییز در آبان جلوه می کند.
   درختان هنوز برگ دارند و آنها را با گرم ترین 
رنگ هــای طبیعت آراســته اند از قرمز بگیر تا 
نارنجی، زرد و قهوه ای. بادی می وزد و برگ ها در 
هوا به رقص درمی آیند و به زمین می افتند و زمین 
تبدیل می شود به تابلویی نقاشی و آن قدر قشنگ 
است که نفست  بند می آید.آبان زیباترین ماه سال 
است و این دلربایی زمانی بی قرارت می کند که 
باران هم ببارد و آبان تبدیل شود به عاشقانه  ترین 
ماه سال و همین جاســت که دیگر عموم مردم 
می گویند »هوا دو نفره است« و سهراب سپهری 
می گوید: »با همه مردم شهر زیر باران باید رفت«.
چند روز گذشــته در بیشتر شهرهای کشورمان 
باران بارید، نیمه آبان امسال یکی از زیباترین و با 
برکت ترین روزهای سال را تجربه کردیم و به ما 
ثابت کرد چرا ایرانیان قدیم آبان را بسیار دوست 
داشتند و این عشق را با برگزاری جشن های ویژه 
نشان می دادند، انگار می خواستند آبان همچنان 
ادامه یابد.ماهی که نامش ریشه در »آب« دارد. 

ایرانیان که شغل اصلی شان کشاورزی و دامداری 
بود، پاییز را گرامی می داشتند، چون می دانستند 
هرقدر بارش های پاییزی بیشتر باشد، محصول 
ســال آینده آنها بیشتر و باکیفیت تر خواهد بود.
آبان است و با همه تهدیدهای خشکسالی و تغییر 
اقلیم، زیبایی پاییز در اوج است. همه اینها  سبب 
شد با دکتر محمد بقایی)ماکان(، نویسنده، مترجم 
و پژوهشگر هم صحبت شوم تا برایمان از پاییز و 

اهمیت آن در ایران باستان و ایران امروز بگوید.
* پاییز در ادبیات عرفانی ایران

  دکتــر بقایی می گوید: اگر به ادبیات کهن ایران 
مراجعه کنیم، رد تفکرات عرفانی را در آن پیدا 
می کنیم. بعد معنوی روح انسان با پاییز قرابت و 
نزدیکی دارد. پاییز فصلی اســت که اندک اندک 
طبیعت برهنه شــده، ذات و اصلیت خود را به 
نمایش می گذارد و همین موضوع انســان را به 
فکر وامی دارد. شــاعران فارسی زبان همیشه به 
پاییز و خزان توجه ویژه داشته اند که مهم ترین آنها 
خزانیه منوچهری دامغانی است و آن شعر معروف 
که می گوید: »خیزید و خزآرید که هنگام خزان 

است / باد خنک از جانب خوارزم وزان است/ 
آن برگ رزان بین که بر آن شــاخ رزان است / 
گویی به مثل پیرهن رنگ رزان است« این شعر 
مانند تابلویی بسیار زیبا و هوشمند، پاییز را به 
تصویر می کشد. همان گونه که هاتف اصفهانی و 
سعدی نیز اشعار بسیار دل انگیزی درباره پاییز 
دارند. در ادبیات معاصــر هم بیژن ترقی، ترانه 
زیبایی در وصف پاییز دارد؛ »به رهی دیدم برگ 
خزان / پژمرده ز بیداد زمان / کز شــاخه جدا 
بود / چو ز گلشــن رو کرده نهان«. این اشعار 
همچنین نشــان می دهد ایران چقدر سرزمین 
زیبا و پهناوری بوده و هســت که در پاییز هر 
گوشه اش شبیه تابلویی بی نظیر می شود و شاعر 
را به وجد می آورد. همه اینها  ســبب شــده تا 
اشعار ایرانی درباره پاییز خیلی بیشتر از اشعار 
دیگر سرزمین ها باشد. پیش از ورود اسلام نیز 
ایرانیان انسان هایی عارف مسلک و مؤمن بوده اند 
که نشانه های آن را در »ارداویرافنامه« می بینیم 
که اولین معراج نامه جهان است و می گویند دانته، 

کمدی الهی را از روی آن کپی کرده است.

*  جشن هایی برای شکرگزاری
  بهار فصل رویش است و پاییز فصل برداشت 
آنچه در بهار کاشته شده. این دو فصل مهم ترین 
فصل های سال هستند و ایرانیان از قدیم دو جشن 
بزرگ و مهم برای این دو فصل داشــته و دارند، 
اولی نوروز اســت که اول بهار برگزار می شود و 
دومی مهرگان است که نیمه مهر برگزار می شد 
و به مرور کمرنگ شــد و الان دیگــر در ایران 
کمتر به آن می پردازند اما در برخی کشــورهای 
فارســی زبان آن را گرامی می دارند و مراسمی 
برایش برگزار می کنند. مهرگان، جشن پاییز است 
و جشن جمع آوری محصول. تجربه ثابت کرده 
هر ملتی که بخواهد دوام بیاورد باید سنت ها و 
آیین های باستانی را که ریشه در باورها و زیست 
کهن و قدیمی آنها دارد، محترم شــمرده و زنده 
نگه شان  دارد. اگر آشوریان با آن فرهنگ و سنت 
دیرینه از بین رفتند به این دلیل بود که آیین های 
خود را جدی نگرفتنــد و پایه های مدنیت آنها 
سست و متلاشی شد اما ایران، یونان و چین به 
حیات خود ادامه دادند، چون آیین ها و سنت های 
دیرینه خود را پاس داشــتند و با جشــن های 
متفاوت حیات آنها را تضمیــن کردند. نوروز، 
ســتون و خیمه هویت ایرانی است که ریشه در 
نور دارد. ایرانیــان از دوران کهن خداوند را نور 
می دانستند و زمانی که به اسلام گرویدند، دیدیم که 

اسلام هم خدا را نور آسمان ها و زمین توصیف 
کرده است. جشن هایی مانند چهارشنبه سوری، 
نوروز، مهرگان، آبانگاه و بقیه در سراســر ایران 
تقریبا به یک شکل برگزار می شده که نشان دهنده 
باور همگانی بین ایرانیان است و ریشه همه آنها 
تکریم طبیعت و پاسد اشت نعمت هایی است که 
خداوند در دامان طبیعت گذاشته تا انسان از آن 
اســتفاده کند، خداوند و الطاف او را به یاد آورد، 
شکرگزار آنها باشد و زمین و طبیعت که آفریده 
خداوند است را حفظ و تکریم کند. اگر نیمه آبان 
برای ایرانیان مهم است و برای آن جشن آبانگاه 
در نظر گرفته شده به این دلیل است که این ماه، ماه 
بارش های فراوان بوده و ایرانیان می دانسته اند آب 
ارزشمندترین خلقت خداوند است و باید قدر و 
ارزش آن را دانست و شکرگزار باریدن باران بود 
با این باور که »شکرنعمت،نعمتت افزون کند« اگر 
برای باریدن باران شکرگزار باشیم و بدانیم لطف 

خداوند است، این لطف بیشتر خواهد شد.
*  مراسمی برای پاسد اشت طبیعت

  به دکتر بقایی می گویم، اکنون ایرانیان بیشتر از 
هر زمان دیگری شهرنشین شده اند، آیا در چنین 
شرایطی نیز توجه به آیین های پاییزی و تکریم 
طبیعت می تواند تأثیری در باورهای مردمی که از 
طبیعت فاصله گرفته اند برای حفظ محیط زیست 
داشته باشــد؟ می گوید: هرقدر ذهن انسان به 

معنویت معطوف باشد، اخلاق در او قوی تر شده 
و نیروهای بازدارندگی در او فعال تر می شــود. 
انسانی باورش این است که طبیعت کتاب خداوند 
و اصل خلقت است و به آن آسیب نمی زند. همه 
آیین ها و جشن های ایرانی در طبیعت ریشه دارند 
و در آنجا برگزار می شــوند، مثل سیزده بدر که 
برای پاسد اشــت زمین و محیط زیست است. 
وقتی نســل امروز چه آنهایی که در شــهرها 
زندگی می کنند و چه روستاییان با آیین ها آشنا 
می شوند، یاد می گیرند با طبیعت درست رفتار 
کنند اما راستش را بخواهید، رسانه ها به خصوص 
رسانه های فراگیر درباره این موضوعات درست 
و خوب کار نمی کنند که اگر می کردند مراســم 
چهارشنبه سوری با آن همه فلسفه ای که پشتش 
است به شب وحشت و انفجارات عجیب وغریب 
تبدیل نمی شد. یا سیزده بدر که ذاتش برای حفظ 
آب، خاک و گیاه است به مراسم زباله ریزی در 
طبیعت، شکستن شاخه درختان و آلوده کردن 
آب های روان تبدیل نمی شد. به نظرم آیین های 
ایرانی که در همه ماه ها و فصل ها برگزار می شده 
برای ستایش خداوند و شکرگزاری آفریده های 
او بوده و هســت و هرقدر ما بــه این آیین ها 
دقت بیشتری کنیم، روح معنویت را در انسان ها 
عمیق تر کرده ایم و انسان معنوی با طبیعت دوست 

می شود، نه دشمن./جام جم

آیین  های پاییزی در ایران

خزان عارف ترین فصل هاست 

سرویس فرهنگی //  طیف وسیعی از مخاطب را 
با خود همراه می سازد و ما باید در این زمینه برای 

نیازهای مخاطب ارزش و احترام قائل باشیم. 
   افزایــش تلویزیون های اینترنتی باعث شــده تا با 
قالب جدیدی از رســانه ها در کشــور روبه رو شویم. 
تلویزیون هایــی که با موضوعات خاص خود ســعی 
کرده اند برای هر نوع ســلایقی برنامه ســازی کنند و 
نیازهای مخاطبانشان را پاسخ دهند.در کنار نیازسنجی، 
قابلیت تعاملی که در این رســانه ها نهفته است باعث 
شــده تا مخاطب دیگر نقش منفعل نداشته باشد، بلکه 
با رســانه ها همسو شود و نظرات خود را برای پیشبرد 

آن ها بیان کند.از این رو نیاز به رســانه های جدید و به 
ویژه شبکه های اجتماعی در روزگار فعلی بیش از هر 
چیز در زندگی ما احســاس می شود. درواقع اهمیت 
این موضوع وقتی بیشتر می شود که در یک نظرسنجی 
معتبر توسط مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران اعلام 
شــد که تقریباً ۷۰ درصد مردم اولین کاری که بعد از 
 بیدار شــدن از خــواب انجام می دهنــد، چک کردن 
شبکه های اجتماعی و پیگیری آخرین تحولات روز 
جامعه از طریق اینترنت اســت. پیــرو همین موضوع 
سامان مرادحسینی، کارشناس رسانه، کارگردان، تهیه 
کننده و مدیر تلویزیون اینترنتی روستایی کشور )روستا 

تی وی( در زمینه ظهور تلویزیون های اینترنتی و جایگاه 
 آینده آن ها در کشور توضیحاتی ارائه داد.مراد حسینی 
در پاسخ به اینکه آینده تلویزیون های اینترنتی و میزان 
استقبال مردم از آن ها چطور است؟ گفت: فکر می کنم 
در آینده نزدیک شــاهد انقلاب Vod ها باشــیم و با 
توجه به قابلیت تعاملی بودن این تلویزیون ها و اینکه 
مردم خودشان دوست دارند انتخاب کنند که چه چیزی 
ببینند، نه اینکه برای آن ها انتخاب کنند، این تلویزیون ها 
در آینده ای نزدیک طیف وسیعی از مخاطب را با خود 
همراه می ســازد. به نظرم در روزگار فعلی و گسترش 
فناوری، دوره انتخاب کردن محتوا و نمایش آن توسط 
دیگران گذشته است، بلکه باید برای نیازهای مخاطب 
احترام و ارزش قائل شــد. این کارشناس رسانه اظهار 
کرد: بدون شک راه اندازی تلویزیون های اینترنتی که از 
عمر آن ها کمتر از یک دهه می گذرد، حرکتی در جهت 
عصر ارتباطات اســت اما ایرادی کــه در میان مردم و 
مسئولان نســبت به تلویزیون های اینترنتی وجود دارد 
این اســت که این رسانه را فقط مختص فیلم و سریال 
می دانند؛ در حالی که ما تلویزیون های اینترنتی بسیاری 
داریم که به صورت تخصصی و موضوعی کار می کنند 
و در کار خود نیز موفق هســتند.وی سپس درباره این 
موضوع که چرا به ســراغ راه اندازی تلویزیون اینترنتی 
با موضوع روســتا رفتید؟ پاســخ داد: باید بگویم که 

خلأ توجه به جامعه روســتایی به عنوان قشــر مولد 
جامعه در میان رســانه ها به شدت وجود داشت و با 
توجه به بیانــات مقام معظم رهبری درخصوص توجه 
به روســتاها، به سراغ برنامه سازی و تولید اخبار برای 
این طیف وســیع جامعه که تقریباً جمعیتی بالغ بر ۲۵ 
میلیــون نفر را در بر می گیرند، رفتیم. مراد حســینی 
تاکیــد کرد: حتی اوایل و زمانی که برای راه اندازی این 
رسانه اقدام کردیم، خیلی ها می گفتند که چرا به سراغ 
راه اندازی شــبکه ای با موضوعات اقتصادی و پر سود 
نمی رویم، ولی این صحبت ها ذره ای ما را از رســالت 
خدمت به روســتاییان مأیوس نکرد و مصمم شدیم تا 
در نبود رسانه ای تخصصی برای روستائیان پا در این 
صحنه بگذاریم.این فعال رسانه همچنین خواستار تغییر 
نگاه برخی مسئولان و مردم که روستاها را مساوی با 
نقاط محروم کشور در نظر می گیرند، شد و خاطرنشان 
کرد: در روســتا امید و زندگی جریان دارد و اینکه ما 
گاه در عنوان های برخی سازمان ها، روستا را با نقطه 
محروم تعریف کردیم، از اســاس اشــتباه است، بلکه 
روستاها جایی هستند که ویژگی های مثبت زیادی دارد 
که خیلی از ما برای این که حالمان خوب شــود آخر 
هفته ها را در آن جا ســپری می کنیم.این تهیه کننده و 
کارگردان سپس به نبود رسانه ای تخصصی برای مطرح 
شدن مشکلات بسیار روستائیان اشاره کرد و در همین 

زمینه توضیح داد: در مدت نزدیک به یک ســالی که از 
راه اندازی روستا تی وی می گذرد، مشکلات بسیاری 
از جانب روستاییان مطرح شد که خیلی از آن ها با کمتر 
 از ۵۰ میلیون تومان حل می شــد ولی از آن جایی که 
رسانه ای تخصصی برای بیان این موارد وجود نداشت، 
خیلی از آنها به فراموشــی سپرده شد.  وی ادامه داد: از 
طرفی خیلی از مشکلات روستاییان در بروکراسی های 
اداری که وجود دارد، گاهی خیلی کند پیش می روند ولی 
وقتی می بینیم گروه های جهادی پا به میدان می گذارند و 
برای حل آن مشکل عملیاتی عمل می کنند، خیلی سریع 
آن مشکل حل و گره از کار روستاییان باز می شود.  مدیر 
روستا تی وی یادآور شد: روستاییان کشور نزدیک به دو 
دهه است که علاوه بر حوزه های کشاورزی و دامپروری، 
 در حوزه های بوم گردی ایجاد کســب و کارهای نوین 
 و ... فعالیــت های بســیاری را راه اندخته اند که این

 فعالیت ها نیاز به معرفی دارد و ما ســعی کردیم تا در 
این شبکه پلی برای معرفی این توانمندی ها در روستاها 
به مردم کشــورمان باشــیم.  مراد حســینی در پایان 
صحبت هایش خاطرنشان کرد: امیدواریم با حمایت های 
مسئولان ارشاد و سازمان صداوسیما، شاهد تولید فیلم 
و ســریال های روســتایی مانند »پس از باران«، »گل 
پامچال«، »دنیای شــیرین دریا« و ... که رنگ و بوی 
روستایی دارند، در شبکه تخصص روستا تی وی باشیم.

چه آینده ای در انتظار تلویزیون های اینترنتی است؟

  سرویس فرهنگی // مدیر کل فرهنگ 
و ارشاد اسامی هرمزگان در نشست با 
روسای ادارات فرهنگ و ارشاد اسامی 

شهرستان های اســتان گفت : کارنامه 
 فرهنگ و ارشــاد هرمــزگان در همه 

زمینه ها درخشان است.
   به گزارش خبرنــگار دریا  ، رضا کمالی 
زرکانی توجه به شهرستان ها و به ویژه مناطق 
کمتر برخوردار را از اولویت های شــاخص 
 در برنامه ریزی فرهنگی دانســت و افزود : 
برنامه های آموزشــی و توسعه محتواهای 
مرتبط با آســیب های اجتماعی جزء ویژه 
برنامه های مــورد حمایــت اداره کل در 
شهرســتان ها بوده و می باشــد.وی ضمن 
تاکید بر نــوآوری و تحول در فعالیت های 

فرهنگی هنــری اظهار داشــت: طی چند 
ســال اخیر کارهای ابداعــی و خلاقانه با 
 مشارکت هنرمندان و اهالی فرهنگ و هنر و 
ســازمان های مختلف که بیشتر آنها برای 
 نخستین بار بوده است از دستاوردهای مهم در 
شهرستان ها می باشــد.مدیر کل فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی هرمزگان بیــان کرد : 
کســب جایــگاه برتر در شــاخص های 
عمومی و اختصاصی طی دو ســال متوالی 
و احراز جایگاه ســوم و هفتم در عملکرد 
 منتشر شــده از وزارتخانه متبوع بخشی از 
 موفقیت هــای حــوزه فرهنــگ و هنر 

 می باشد.کمالی زرکانی به رضایت هنرمندان
از حمایت ها و برنامه ها در تمام استان اشاره 
کرد و یادآور شد : این رضایت حاصل تلاش 
و تعامل خوب روســای شهرستانی با بدنه 
فرهنگ و هنر و هنرمندان بوده اســت.وی 
بیان کرد : تحولات و رویکرد جدید در حوزه 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی بر اساس 
سند گام دوم انقلاب و تولید محتوای فرهنگی 
و هنری بر مبنای تراز انقلاب اسلامی است 
و همه بخش های فرهنگ و هنر پیشنهادات 
و برنامه هــای حوزه خود را بر این مبنا باز 

تعریف و اجرایی نمایند.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی  :

کارنامه فرهنگ و ارشاد هرمزگان در همه زمینه ها درخشان است
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سیمرغ هنر و تجربه از چهلمین جشنواره فیلم فجر حذف شد
 سرویس فرهنگی // سیمرغ بلورین بهترین فیلم هنر و تجربه، از چهلمین دوره جشنواره 

ملی فیلم فجر حذف شد.
      فراخوان چهلمین جشنواره فیلم فجر منتشر شد. بر اساس این فراخوان، سیمرغ بلورین بهترین 
فیلم هنر و تجربه در این دوره اهدا نخواهد شد. این در حالی است که از سی وششمین دوره این 
جشنواره تا سی ونهمین دوره آن، همواره این جایزه در فهرست جوایز بخش اصلی وجود داشت، 

اگرچه در دوره سی ونهم این جایزه اعطا نشد. در دوره های سی وسوم و سی وچهارم جشنواره فیلم 
فجر حتی بخشی جدا برای فیلم های هنر و تجربه وجود داشت که در دوره های بعدی حذف شد. 
از آنجا که در ســال های اخیر هیات انتخاب و داوری از سوی موسسه هنروتجربه در جشنوار 
حضور نداشت، مسئولان این موسسه نسبت به اهدای سیمرغ هنروتجربه در غیاب نمایندگانشان 

معترض بودند. 

طرح : فرامرز جهانورد

  ســرویس فرهنگی // سرپرست اداره 
کل فرهنگ و ارشــاد منطقه آزاد قشم 
از راهیابــی ۶ فیلم هنرمند قشــمی 
به یازدهمیــن جشــنواره فیلم کوتاه 
 Sessions By Lift-Off( انگلستان

Global Network( خبر داد.
   حامد بی آزار با اشــاره به نام این فیلم ها، 
شامل »چل«، »قرمز کوچک؛ آبی بزرگ«، 
»توپ«، »مم دلا«، »پلاستیک« و »جلبیل« 
 عنوان داشــت: این فیلم ها به کارگردانی و 
تهیه کنندگــی هنرمند نامــی جزیره، اصغر 
بشارتی، با موضوعات محیط زیستی، معرفی 
طبیعت و آداب و ســنن جامعه محلی قشم 
ساخته شده است.وی با تاکید بر این مطلب 
که ۶ فیلم مذکور درجشــنواره های مختلف 
 ملی و بین المللــی دارای عنوان بوده، افزود: 
فعالیت های حرفه ای در عرصه هنر به ویژه 
در حوزه عکاسی و فیلم سازی و شرکت در 

جشنواره های بین المللی، می تواند زمینه ساز 
معرفی جاذبه های گردشــگری جزیره شده 
و به جذب هرچه بیشــتر گردشگران داخلی 
و خارجــی کمک کند.سرپرســت اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی سازمان منطقه آزاد 
قشــم همچنین از این هنرمند پرآوازه تقدیر 
کرد و گفت: محتواسازی، هنری است که اگر 
با سایر هنرها همچون عکاسی و فیلم سازی 
تلفیق شود، می تواند جریان های توسعه ای و 
اقتصادی ایجاد کند.گفتنی است، اصغر بشارتی 
کار هنری خود را در زمینه عکاســی از سال 
۱۳8۶ با عکاسی از مناظر بکر طبیعی جزیره 
قشــم آغاز کرده و اکنون تبدیل به یک برند 
هنری برای کشور و البته سفیری برای معرفی 
ظرفیت های گردشــگری قشم شده است.به 
گزارش  مهر، وی کار خود را با عکاســی از 
دنیای زیرآب توسعه داده و به مرور به وادی 
فیلم های کوتاه محیط زیســتی روی آورده 

که حاصل آن، ساخت 
۱۲ فیلم کوتاه 

اســت. 
ین  ا

مند  هنر
کسب  قشمی 

عنوان  بــه  مدال  یک 
بهتریــن تصویربردارجهانی در پوچی ایتالیا 
و کســب ۶ مدال کارگردانی بین المللی در 

بنگلادش،  کشورهای 
چین و مالزی، 
هفــت 

جایــزه 
ملی فیلم کوتاه 
 و بیــش از ۷۰ جایزه
 بین المللی و ملی عکاسی در کارنامه هنری 

خود دارد.

سرپرست فرهنگ و ارشاد منطقه آزاد قشم  خبر داد

راهیابی ۶فیلم هنرمند قشمی به یازدهمین جشنواره فیلم کوتاه انگلستان
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حوادث

سرویس حوادث//  با گذشت یک هفته از ماجرای 
تنبیه دانش آموز کاس اول مدرسه روستای ریزه 
وند بولی ایام با ورود دادســتان استان به این 
پرونده کارشناسان اعزامی آموزش و پرورش به 

محل حادثه تنبیه بدنی را تأیید کردند.
* شکایت پدر

پدر این دانش آموز که چوپان است در تشریح ماجرا 
گفت: هفته گذشته وقتی به خانه برگشتم متوجه شدم 
همســرم در حال گریه کردن اســت، او گفت پسرم 
ابوالفضل از ســوی معلمش مورد ضرب و شتم قرار 
گرفته و بدنش کبود شده است. با دیدن کبودی و تورم 
دست و بدن پسرم به حدی ناراحت شدم که آرزوی 
مرگ کردم. پســرم گفته که معلم روی دســتش آب 
ریخته و بعد او را تنبیه کرده است. روز بعد با مراجعه 
به پاســگاه از معلم فرزندم شکایت کردم و سپس به 
آموزش و پرورش شهرســتان چوار رفتم و آنجا هم 

علیه او طرح شــکایت کردم. بــه رئیس آموزش و 
پرورش هم گفتم معلم حق تنبیه دارد اما شکنجه خیر.

این پدر با اشاره به اینکه پسرم شب ها مضطرب است 
و استرس دارد، گفت: پسرم شب ها از ترس و درد از 
خواب می پرد، می گوید بدنم درد می کند و با التماس 
می گوید بابا دیگر مرا به مدرســه نفرســت، چنان از 

مدرسه وحشت کرده که از کانکس مدرسه می ترسد.
* برخورد قانونی با مسبب این حادثه

افشار خسروی زاد دادستان ایلام پس از بررسی این 
شکایت عنوان کرد: جرم در حوزه قضایی شهرستان 
اتفاق افتاده و بر همین اســاس موضوع را از رئیس 
دادگاه شهرســتان چوار پیگیری کرده ام و با توجه به 
تأیید آثار کبودی روی بدن این دانش آموز ۷ ســاله 
تحقیقات و رســیدگی قضایی بر اساس روال قانونی 
انجام می گیرد و بدون اغماض با مســبب این رفتار 
غیرقانونی برخورد جدی خواهد شد و اجازه نخواهیم 

داد حق این دانش آموز پایمال شــود. ضمن اینکه به 
اداره کل بهزیستی اســتان با قید فوریت دستور داده 
شــد به منزل پدری این دانش آموز مراجعه و ضمن 
بررسی وضعیت جسمی، روحی و روانی وی، گزارشی 
از آخرین شــرایط دانش آموز را به دادستانی استان و 

رئیس دادگاه چوار تقدیم کنند.
* احراز تنبیه از سوی معلم

 حامد رجبی زاده رئیس اداره اطلاع رســانی و روابط 
عمومی آموزش و پرورش اســتان ایلام گفت: پس 
از اطــلاع از ماجرا تحقیقات خودمان را از گفت و گو 
با دانش آمــوز و پدرش آغاز کردیم. در مراحل اولیه 
دانش آموز و پدرش تأکید داشــتند که تنبیه از سوی 
معلم صورت گرفتــه اما معلم او در هــر مرحله از 
گفت و گو موضوع تنبیه را انکار می کرد تا اینکه تیمی 
۳ نفره از آموزش و پرورش استان بررسی پرونده را به 
دست گرفت و در نتیجه تنبیه معلم محرز شد و بزودی 

این گزارش به دادستانی استان ایلام ارسال می شود تا 
با معلم خاطی برخورد لازم و قانونی صورت گیرد.

* بررسی برای تأیید کودک آزاری
زهرا همتی مدیرکل بهزیستی استان ایلام درباره روند 
رســیدگی به پرونده این دانش آمــوز  گفت: پس از 
اطلاع از موضوع و دستور دادستانی استان همکاران 
برای تهیه گزارشــی جامع از اتفاق رخ داده طی چند 
جلســه با دانش آموز و خانواده او دیدار و گفت و گو 
کردند و در حال حاضر ما بدون هیچ تعارفی به دنبال 

کشف حقیقت هستیم.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا آثار ضرب و شتم از 
سوی مددکاران بهزیستی بر بدن دانش آموز تأیید شده، 
گفت: همکاران ما به دلیل آنکــه قصد دارند در ابتدا 
اعتماد دانش آموز را جلب کنند تا حقیقت بدرســتی 
کشــف شود، از بررســی بدنی دانش آموز خودداری 
کردند. البتــه خاله این کودک عنــوان کرده که چند 

قســمت از بدن خواهرزاده اش کبود شــده و والدین 
این کودک فرزندشان را برای طول درمان به پزشکی 

قانونی برده اند.
 مدیرکل بهزیستی استان ایلام در جواب این پرسش 
که شــما برای ارائه گزارش به نظر پزشکی قانونی 
اکتفا می کنید یا همکاران شــما بایــد آثار تنبیه را 
مشاهده و تأیید کنند، اظهار داشت: به طور قطع هر 
آنچه که همکاران ما آن را تأیید کنند در گزارش مان 
ثبت می کنیم و نظر پزشکی قانونی ارتباطی با کار ما 
ندارد و ما گزارش منفک از ســایر مجموعه ها را به 
دادســتانی ارائه می دهیم و در آنجا راجع به پرونده 
تصمیم گیری می کنند. ما باید به واقعیت برســیم و 
مشخص شــود که کودک آزاری صورت گرفته یا 
خیر که سعی می کنیم تا چند روز  آینده تحقیقات مان 
را کامل و گزارش اورژانس اجتماعی را به دادستان 

استان ارائه کنیم.

پلیس  رییس  حوادث//  ســرویس 
فتای پایتخت از انهدام باند ۱۰ نفره 
اجاره کارت های بانکی با گردش مالی 

۷۰۰ میلیارد ریالی خبر داد. 
گــودرزی  معظمــی  داود  ســرهنگ 
دراین بــاره گفــت:  مدتی قبــل و در 
جریان رصدهای انجام شــده از سوی 
کارشناســان پلیس فتا، آنان با تعدادی 
کانال و ســایت بازی روبرو شدند که 
با هدف کلاهبرداری از کاربران فضای 

مجازی تاسیس شده بود. به همین دلیل 
نیز ماموران اقدام به بررسی تراکنش های 
مالی آن کرده و متوجه شــدند که این 
واریز  مختلفی  به حســاب های  وجوه 
می شــود.  معظمی گودرزی با اشــاره 
به هماهنگــی با مقــام قضایی و اخذ 
مجوزهــای لازم گفت: مامــوران در 
جریان رســیدگی به این پرونده متوجه 
شــدند که گردانندگان ایــن کانال ها و 
سایت ها اقدام به اجاره کارت های بانکی 

افراد مختلف در سراســر کشور کرده اند 
و در واقــع اجاره دهندگان کارت ها نیز 
در این جرائم شــریک شــده اند.وی با 
بیــان اینکه در تحقیقات فنی پلیس ۱۰ 
عضو این باند شناســایی و اعضای آن 
در عملیات های جداگانه دستگیر شدند، 
گفت:  با انتقــال متهمان به مقر انتظامی 
ایــن افراد تحت بازجویــی قرارگرفته 
و به جرم خود اقــرار کردند که پس از 
تشکیل پرونده برای ادامه روند رسیدگی 

به جرم روانه دادسرا شدند.رییس پلیس 
فتای تهران بــزرگ این باند را یکی از 
بانکی  کارت  اجاره  باندهای  بزرگترین 
در سراســر کشور توصیف کرد و گفت:  
کارشناسان گردش مالی این متهمان را 
بالغ بر  ۷۰۰ میلیارد ریال اعلام  کردند.  
کرد: شهروندان  اضافه  گودرزی  معظمی 
باید توجه داشته باشند که به هیچ عنوان 
کارت بانکی خود را به افراد غیر اجاره 
ندهند چرا که در ایــن صورت جرائم 
مجرمانه ای که با آن کارت انجام شود، 

سهیم خواهند بود.

انهدام باند اجاره کارت های بانکی با گردش مالی ۷۰۰ میلیاردی

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

جهان

زنی در سنگلاخ زندگی
نمی دانــم چه کســی را باید در سرنوشــت 
ســیاهم مقصر بدانم چرا که من هیچ نقشی در 
تصمیم گیری های زندگی ام نداشته ام و همواره 

دیگران سرنوشت مرا رقم زده اند چرا که...
زن جوان با بیان این که دیگر تحمل رفتارهای عجیب 
و غریب و رفیق بازی های همســرم را ندارم و قصد 
طلاق از او را دارم، درباره سرگذشت تاسف بار خود 
به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: چهار سال 
بیشتر نداشتم که طعم تلخ تنهایی را احساس کردم چرا 
که آن زمان پدر و مادرم از یکدیگر جدا شدند و بدین 
ترتیب مسیر پرفراز و نشیب و سنگلاخی زندگی من 
آغاز شد. پدرم که علاقه ای به مادرم نداشت آن قدر 
او را اذیت کرد تا بالاخره از یکدیگر جدا شــدند و 
من به ناچار نزد پدرم ماندم. او هم سرپرســتی مرا به 
عمه هایم ســپرد و خودش با زن دیگری ازدواج کرد. 
با وجود این، عمه هایم بــرای آن که از مادرم انتقام 
بگیرند و او را آزار بدهند، رفتارهای بســیار بدی با 
من داشــتند به طوری که مرا به گدایی می فرستادند. 
از سوی دیگر خانواده مادری ام نگرانم بودند و ماهی 
یک بار مرا نزد خودشان می بردند اما عمه هایم اجازه 
نمی دادند چند روز نــزد آن ها بمانم به همین دلیل 
خیلی زود به ســراغم می آمدند و مرا به خانه باز می 
گرداندند. اگر چه گاهی اشــک ریزان با پدرم درد دل 
می کردم اما او هم کاری از دســتش ساخته نبود چرا 
که همسرش اجازه نمی داد نزد آن ها زندگی کنم. در 
همین حال یکی از عمه هایم که در شهر زندگی می کرد 
مرا نزد خودش آورد و در یک مدرســه ثبت نام کرد 
تا دخترش تنها نباشد اما وقتی مدیر مدرسه از طریق 
یکی از همسایگان از زندگی من مطلع شد، خیلی دلش 
به حالم ســوخت و مرا به بهزیستی معرفی کرد ولی 

مدتی بعد مرابه بهزیستی مشهد انتقال دادند به طوری 
که در این مدت خیلی تغییر کردم و به دختری درس 
خوان تبدیل شدم. خیران هم از من حمایت می کردند. 
مدت ها بعد وقتی در یک موسسه خیریه ای زندگی 
می کردم، خانواده مادرم را پیدا کردم. آن ها مشــتاق 
بودند هرطور شــده مرا نزد خودشان ببرند. بالاخره 
مراحل قانونی طی شــد و من تحویل مادرم شدم اما 
این دوره زندگی ام نیز بیشــتر از ۱۰ ماه طول نکشید 
چرا که نمی توانســتم با اطرافیان مــادرم کنار بیایم. 
برای فرار از ســرزنش ها و تحقیرهای آن ها دوباره 
به بهزیســتی رفتم تا این که چهار سال قبل یکی از 
کارکنان مرکز نگهداری دختران بی سرپرست مرا برای 
پسرش خواستگاری کرد. من هم برای رهایی از این 
وضعیت در حالی با نادر ازدواج کردم که ۱۵ سال از 
من بزرگ تر بود. مادر شــوهرم مرا به خانه خودشان 
برد و در کنار آن ها به زندگی مشــترکم ادامه دادم اما 
نادر رفتاری پرخاشگرانه داشت و مدام مرا کتک می 
زد. من هم که کسی را نداشتم، مجبور بودم همه توهین 
ها و بی احترامی هایش را تحمل کنم. زمانی که باردار 
شــدم تازه فهمیدم او جوانی رفیق باز و معتاد است و 
هیچ گونه مسئولیتی در برابر من و فرزندش احساس 
نمی کنــد. او حتی پول تو جیبی اش را هم از مادرش 
می گیرد و با رفتارهای عجیب و غریبش مرا به شدت 
آزار می دهد. در این چهار ســال زندگی مشترک هر 
بلایی به ســرم آورد سکوت کردم چرا که هیچ حامی 
و پشتیبانی نداشتم اما اکنون درباره آینده و سرنوشت 
دخترم مسئولم و نمی خواهم او نیز سرنوشتی مانند من 
پیدا کند. با وجود این، چاره ای جز طلاق ندارم و می 
خواهم آینده خوبی برای دخترم رقم بزنم و باقی مانده 

عمرم را صرف خوشبختی او بکنم و... 

در امتداد تاریکی

قربانی یک قتل پس از ۴۱ سال شناسایی شد
 قربانی یک پرونده قدیمی که ۴۱ سال پیش ربوده و پس از تعرض 
به قتل رســیده بود پس از سالها شناسایی شد.  بنا بر اطلاعات پلیس 
ایالت تگزاس آمریکا ۴۱ سال پیش دختری ۱9 ساله هنگام بازگشت 
از خانه دوستش ربوده و پس از تعرض به قتل رسیده بود.گزارش های 
پلیس ایالتی نشــان میدهد که ظرف سالها محققان پلیس موفق نشده 
بودند تا هویت این قربانی را یافته و به خانواده اش منتقل کنند .اکنون 
پس از ۴۱ ســال محققان با اســتفاده از تکنولوژی جدید و ارســال 
نمونــه دی ان ای موجود قربانی و تطابق های ژنتیک با زیر شــاخه 
های خانوادگی موفق به شناسایی اعضای خانواده قربانی و در نهایت 
هویت وی شدند.اطلاعات موجود نشان میدهد که قربانی فردی به نام 
 »شری آن جارویس«  اهل تگزاس بوده که پس از خروج از منزل دیگر 

بازنگشته است.
حمله مار سمی جان کودک را گرفت

 پنهان شــدن مار سمی در بالشت کودک خردسال فاجعه آفرید. در 
حادثه ای دردناک یک کودک ۳ ماه هندوستانی بر اثر گزش مار سمی 
جان خود را از دست داد. این مار که در داخل بالشت این کودک پنهان 
شــده بود این نوزاد دختر را از پای درآورد. پدر این کودک نیز که در 
حال حمل فرزندش بود از ناحیه دست مورد حمله مار قرار گرفت. این 
حادثــه و در یکی از مناطق ایالت تلانگانا هند رخ داد. بنا به گزارش 
رسانه های محلی پدر این کودک پس از آنکه فرزندش با گریه از خواب 
بیدار شد برای بررسی علت گریه به اتاق فرزندش رفت. با این حال او 
تا زمانی که روی دهان فرزندش کف ظاهر نشده بود متوجه ماجرا نشد. 
او بلافاصله فرزندش را در پتو پیچید و راهی بیمارستان شد. این مرد 
در میانه راه متوجه حضور یک خزنده در میان پتو شد. این مرد پس از 
کنار زدن پتو یک مار سمی را مشاهده کرد. این در حالی بود که خود 
او نیز توسط مار مورد حمله قرار گرفته بود، اما متوجه گزش آن نشده 
بود. با این حال این کودک با وجود آنکه پیشتر به علت عفونت شدید 
ریه به مدت یک هفته در بیمارســتان بستری شده بود بار دیگر نیز به 
بیمارستان منتقل شد. پزشکان پس از معاینه کودک مرگ وی را تایید 
کردند. پدر این کودک نیز در بیمارستان بستری شده است. وضعیت وی 

مساعد گزارش شده است. 
تقلب در امتحانات با دمپایی

 یک پلیس در راجســتان هند خبر از دســتگیری باندی داد که با 
قرار دادن دســتگاه بلوتوث در دمپایی شرایط تقلب دانش آموزان را 
در امتحانات فراهم می کردند. پلیس در تحقیقات خود متوجه شد این 
بانــد بلوتوث هایی را در کف دمپایی ها قرار می داده تا دانش آموزان به 
راحتی در امتحانات خود تقلب کنند.  این پلیس در همین راستا گفته 
است: »متقاضیان برای امتحان، کفش های بلوتوث دار را خریداری و 

به راحتی بدون فهمیدن معلم و با استفاده از هدفون تقلب می کردند.«

  

سرقت دختر ۱۴ ساله از خانه عمه
ســرویس حوادث//  دختر ۱۴ ســاله که با 
اینستاگرامی اش نقشه سرقت  اغفال دوست 
از خانه عمه اش را اجــرا کرده بود، در حالی 
ناپدید شده که پسر فریبکار مدعی است از 

سرنوشت او بی اطاع است.
چند روز قبل مــرد جوانی با مراجعه به پلیس از 
ناپدید شدن دختر ۱۴ ساله اش خبر داد و گفت: از 
وقتی همسرم فوت کرد، رابطه من و دخترم آتوسا 
نیز به هم خورد. به پیشــنهاد خواهرم قرار شــد 
دخترم مدتی با او زندگی کند تا حالش بهتر شود. 
هنوز چند روزی از رفتن دخترم به خانه عمه اش 
نگذشــته بود که خواهرم با من تماس گرفت و از 

ناپدید شدن آتوسا خبر داد.
در حالی که به دنبال دخترم بودم، خواهرم دوباره 
تماس گرفت و گفت  گوشــی تلفن همراهش، ۵ 
میلیــون تومان پول، ۳ ســکه عتیقه و طلاهایش 
سرقت شده که به آتوسا ظنین است. خواهرم گفت 

آتوسا مدتی است که با پسری به نام آرش دوست 
شــده و به احتمال زیاد با همدســتی او سرقت و 
فرار کرده اســت. با شکایت پدر آتوسا، به دستور 
بازپرس محمدرضــا صاحب جمعی، دوربین های 
مداربســته اطراف خانه مورد بازبینی قرار گرفت 
و مشــخص شد که آتوســا پس از سرقت سوار 
خودروی تیبایی می شــود که سه سرنشین داشته 
اســت. با برملا شــدن این موضوع، شماره پلاک 
خودروی تیبا اســتعلام و هویت مالک آن به نام 
رضا شناسایی شــد. مأموران به سراغ پسر جوان 
رفته و او مدعی شــد که آن روز به درخواســت 

دوستش آرش دختر ۱۴ ساله را با خود برده اند.
با اطلاعاتی که رضا در اختیار تیم تحقیق قرار داد، 
کارآگاهان اداره آگاهی وارد عمل شــده و آرش 
را دستگیر کردند. او گفت: یک سال و نیم قبل با 
آتوسا در اینستاگرام آشنا شدم. من به او پیشنهاد 
دادم که از پدرش جدا شود. به او گفتم پول فراهم 

کن تا برایت خانه اجاره کنم. آتوســا وضع مالی 
خوبی داشــت و مدام به من پول می داد و من هم 
پول ها را خرج تفریح خودم می کردم. وقتی او به 
خانه عمه اش رفت و متوجه وضع مالی خوب او 

شدم، پیشنهاد سرقت از خانه را مطرح کردم.
آرش گفت: بعد از ســرقت از او خواســتم چند 
روزی مخفی شــود. طلاهای سرقتی را به مادر و 
خالــه ام دادم و آنها طلاها را فروختند. مقداری از 
پول طلاها را به آتوســا دادم و به او گفتم زندگی 
مخفیانه ای برای خودش تشــکیل دهد. آتوسا هم 
قبول کرد و با پول ها مــرا ترک کرد بعد از آن از 
سرنوشت دختر نوجوان بی اطلاع هستم و نمی دانم 

او به کجا رفته است.
باتوجــه به اظهارات ضد و نقیض پســر جوان و 
نامشخص بودن سرنوشت دختر نوجوان،  بازپرس 
شعبه ششم دادسرای امور جنایی پایتخت دستور 

ادامه تحقیقات در این خصوص را صادر کرد.

ســرویس حوادث// رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
از رهایی یک زندانی محکــوم به قصاص با پیگیری و تاش 

اعضای شورای حل اختاف زندان بندرعباس خبر داد.
علی صالحی رئیس کل دادگستری استان هرمزگان از رهایی یک 
زندانی محکوم به قصاص با پیگیری و تلاش اعضای شــعبه ویژه 

شورای حل اختلاف زندان مرکزی بندرعباس خبر داد.
وی یادآور شــد: در راستای سیاست های ابلاغی از سوی ریاست 
محترم قــوه قضاییه مبنی بر لزوم تلاش بــرای ایجاد مصالحه در 
پرونده های قصاص از طریق استفاده از ظرفیت های شورا های حل 
اختلاف، این پرونده قتل عمد به شــعبه ویژه شورای حل اختلاف 
زندان مرکزی بندرعباس ارجاع شــد که خوشــبختانه با پیگیری 

اعضای این شورا و معتمدین محلی پس از برگزاری جلسات متعدد 
با حضور طرفین پرونده، منجر به سازش گردید.

صالحــی همچنین با بیان اینکه ولــی دم این پرونده قتل، خود نیز 
یکی از زندانیان ندامتگاه بندرعباس می باشــد، گذشــت وی را 
اقدامی درخور تحسین برشمرد و تأکید کرد: اعلام رضایت در این 
خصــوص یقیناً رضایت الهی را به همراه دارد. به گزارش شــبکه 
اطلاع رســانی هرمز؛ رئیس کل دادگستری اســتان هرمزگان در 
خاتمه بیان داشــت: با توجه به رویکرد جدید دســتگاه قضایی و 
تأکیدات ریاست قوه قضاییه در خصوص لزوم ارجاع پرونده های 
با قابلیت صلح و ســازش به شورا های حل اختلاف، خوشبختانه 
این مجموعه به موفقیت های مهمی در این عرصه دست یافته است.

رهایی یک زندانی محکوم به قصاص بندرعباس

سرویس حوادث// در پی دستور شهردار تهران 
برای برخورد با مســببان حادثه ضرب و شتم 
یک کودک زباله گــرد، رئیس اداره بازیافت و 
جانشین منطقه ۲۱ شهردای تهران، عزل شدند.

مدیریت شهری پایتخت، پس از بررسی این حادثه، 
به شــکل ویژه و فوری، همچنین دستور خلع ید 

پیمانکار طرف قرارداد را هم داد.
پیش از این زاکانی شــهردار تهــران، با دعوت از 

این کودک به دفترش، از او دلجویی کرد. پیشــتر، 
دستیار رسانه ای شهردار تهران هم از پرداخت همه 
هزینه های درمان کودک مضروب و فراهم شــدن 
امکان تحصیل او خبــر داده بود. چهار ماه پیش، 

ماموران گشــت بازیافت، این کودک ۱۲ ساله را 
هنگام جمع آوری زباله کتــک زدند و پا به فرار 
گذاشــتند و این کودک ۱۵ شــب در بیمارستان 

بستری بود.

عزل ۲ مقام شهرداری تهران بعد از حادثه کتک کاری کودک زباله گرد 

برخورد بدون اغماض با معلم خاطی تنبیه بدنی دانش آموز کلاس اولی محرز شد

ســرویس حوادث//  مرد شــرور که متهم است با همدستی 
دوستش به ۷ زن در حاشیه بزرگراه های تهران تعرض کرده در 

نخستین جلسه دادگاه به دفاع از خود پرداخت.
رسیدگی به این پرونده از اواخر سال 98 و با شکایت های سریالی 
چنــد زن و دختر جوان مبنــی بر آزار و اذیت از ســوی دو مرد 
موتورســوار آغاز شد. همه شــاکی ها در تحقیقات پلیسی مدعی 
شدند در حالی که تنها سوار بر خودروهایشان در حال رانندگی در 
بزرگراه های شلوغ تهران بودند دو موتورسوار به بهانه ای خودروی 
آنها را متوقف کرده و پس از پیاده کردن آنها در فضای سبز حاشیه 

بزرگراه به آنها تعرض کرده اند.
بررسی های پلیسی نشان می داد قربانیان این حادثه زنانی بودند که 
یا بــه تازگی رانندگی یاد گرفته یا خودرو خریده بودند اما از آنجا 
که پلاک موتورســیکلت متهمان مخدوش بوده آنها نتوانستند پلاک 
موتورسیکلت را ببینند به همین خاطر پلیس برای شناسایی و ردیابی 
متهمان به بن بست رسید با این حال کارآگاهان پلیس اداره آگاهی 
با به کارگیری گشت های نامحســوس در بزرگراه های شهر تلاش 
خود را برای شناسایی متهمان ادامه دادند تا اینکه چندی قبل فردی 
در تماس با پلیس از درگیری زنی جوان با دو مرد موتورســوار در 
حاشیه اتوبانی در شرق تهران خبر داد و گفت که با کمک رهگذران 

توانسته اند یکی از متهمان را دستگیر کنند.
با این تماس بلافاصله مأموران به محل اعزام شــده و در نخستین 
بررسی ها دریافتند مرد موتورســوار یکی از همان دو متهم پرونده 
تعرض به زنان اســت. با انتقال متهم به دادســرا و تشکیل پرونده 
تحقیقات برای دســتگیری نفر دوم نیز آغاز و در کمتر از چند روز 

همدست وی نیز شناسایی و بازداشت شد.
ســرانجام پرونده متهمان برای تحقیق و رسیدگی به شعبه ۶ دادگاه 
کیفری اســتان تهران ارسال شــد. در حالی که هر ۷ شاکی پرونده 
متهمان را شناسایی کرده بودند یک به یک در جایگاه قرار گرفته و 
به شرح ماجرا پرداختند. یکی از شاکی ها که از دست متهمان نجات 
پیدا کرده بود در این باره گفت: من در اتوبان در حال رانندگی بودم 
که دو موتورسوار به من نزدیک شدند و گفتند ماشینم در حال آتش 
گرفتن است. من هم خیلی ترسیدم و کنار گاردریل توقف کردم اما 

به محض اینکه ایســتادم آنها به من گفتند از ماشین دور شوم و از 
من خواستند به فضای سبز کنار اتوبان بروم من هم که ترسیده بودم 
به ســمت فضای سبز رفتم اما این دو موتورسوار به سراغم آمدند و 
قصد تجاوز به من را داشــتند که آنقدر از خودم مقاومت نشان دادم 
و داد و فریاد کردم که دو رهگذر متوجه شــدند و به کمکم آمدند و 

یکی از متهمان را دستگیر کردند.
یکی  دیگر از شــاکی ها نیز گفت: مدتی قبل یک ماشــین شخصی 
خریدم تا با ماشــین به محل کارم رفت وآمد کنم. آخرین روزهای 
ســال 98 بود و خیابان ها بسیار شلوغ؛ من از سر کار بر می گشتم و 
در اتوبان همت بودم که دو موتورسوار به من نزدیک شدند و گفتند 
ماشینم دود می کند و آتش گرفته است. من هم خیلی ترسیدم آنها با 
هدایت دســت من را به سمت گاردریل هدایت کردند تا کمک کنند 
اما وقتی از ماشــین پیاده شدم گفتند به فضای سبز برو چون ممکن 
اســت ماشین منفجر شود اما وقتی وارد محوطه حاشیه اتوبان شدم 
من را مورد آزار و اذیت قــرار دادند و فرار کردند. من خودم را به 
سختی به کلانتری رساندم و بعد هم به پزشکی قانونی فرستاده شدم 
که تعرض به من مورد تأیید قرار گرفت. از آن شب تا الان یک لحظه 
نتوانســتم راحت بخوابم و با آرامــش زندگی کنم آینده و جوانی ام 
نابود شد. خانواده ام دچار مشکلات بسیاری شده اند و به همین خاطر 

درخواست اشد مجازات برای این دو متهم را دارم.
دختر جوان با اشــاره به یکی از متهمان گفت: این فرد متأهل است 
من وقتی خانواده اش را در دادسرا دیدم تعجب کردم. او زنی جوان 
و زیبا و نوزادی ۱۰ ماهه دارد پدر و مادرش افراد محترمی هستند 
و خودش نیز ۳۲ ســاله و تحصیلکرده است و در یک آزمایشگاه 
پزشکی کار می کند. من نمی دانم چرا چنین کاری کرده است. اوهم 
زندگی ما هم زندگی پدر و مــادر پیرش و زن و فرزندش را نابود 
کرد.در ادامه جلسه متهم اول در جایگاه قرارگرفت و گفت: این زن 
دروغ می گوید من اصلًا تا حالا او را ندیده ام اعترافاتی که در اداره 
آگاهی و دادسرا داشته ام مربوط به ۶ زن دیگر بود. شاید دوستم به 

این زن تعرض کرده باشد.
پس از پایان دفاعیات این متهم با توجه به اتمام زمان جلسه دادگاه، 

رسیدگی به اتهامات همدست وی به جلسه بعد موکول شد.

تعرض به ۷ زن راننده در حاشیه اتوبان های تهران

ســرویس حواث// آغاز به کار یک صفحه 
شخصی به اسم شهردار بندرعباس در بستر 
اینستاگرام توسط روابط عمومی این سازمان 

جعلی عنوان شد.
در اطلاعیه روابط عمومی و ارتباطات وبین الملل 
شهرداری بندرعباس در پی ایجاد صفحه جعلی 
اینستاگرام به اسم مهندس مهدی نوبانی شهردار 
بندرعباس آمده اســت: صفحه ای اینستاگرام با 
نام کاربری Mehdi_nobani منتســب به 

شهردار بندرعباس جعلی است و با هدف جذب 
فالوور صورت گرفته است.

بر اســاس این اطلاعیه آدرس صفحه رســمی 
اعلام   Mehdi.nobani بندرعباس  شهردار 
می شــود و غیــر از این آدرس سوءاســتفاده 
و کلاهبــرداری از کاربران فضــای مجازی با 
حساب کاربری جعلی، محسوب می شود که جرم 
اســت و با جاعل یا جاعلاین برخورد قانونی 
خواهد شد. به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ 

هر گونه ایجاد صفحه در اینستاگرام ، فیسبوک، 
تلگرام و … بــه نام دیگری و بدون اجازه وی 
از مصادیق بزه جعل رایانه ای محسوب می شود .

در راستای جذب فالوور صورت گرفت؛
ایجاد صفحه جعلی اینستاگرام به اسم شهردار بندرعباس

طرح : بیتا هوشنگی



مدیر شبکه بهداشت و درمان بندرخمیر:
صددرصد معلمان بندرخمیر واکسینه شده اند

امین درساره سرویس شهرستان// فرمانداربندر خمیر  
جهت بررســی از نحوه اجرای مصوبات ستاد بیماری 
کرونا در مدارس شهرستان با همراهی مدیران آموزش و 
پرورش و شبکه بهداشت و درمان از مدارس سطح شهر 

بندرخمیر بازدید کرد.
به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشــم خواستار در این بازدید 
با اشــاره به اهمیت انجام واکسیناسیون دانش آموزان ، کادر 
آموزشی و مدیران مدارس اظهار کرد:رعایت دستورالعمل های 
بهداشــتی در  مــدارس و انجــام واکسیناســیون معلمان و 
دانش آموزان قبل از هر چیزی با ســلامتی خود آنها ارتباط 
دارد و در صــورت عدم رعایــت و ابتلاء یکی از آنان، کلیه 
دانــش آموزان و کادر آموزش مــدارس درگیر این بیماری 
خواهند شــد.فرمانداربندرخمیر در ادامه با تاکید بر برگزاری 
کلاس ها به صورت حضوری عنــوان کرد: با وجود تلاش  
شــبانه روزی معلمان در برگزاری کلاس های غیر حضوری، 
امــا این نوع آموزش قطعا تبعاتــی از جمله افت تحصیلی، 
افزایش آســیب های اجتماعی، ترک تحصیل و... را در پی 
خواهد داشــت لذا باید تلاش شــود با انجام واکسینه شدن 

صددرصدی دانش آموزان زمینه حضور همه آنان را در کلاس 
درس فراهم سازیم. خواستار همچنین از تلاش کارکنان شبکه 
بهداشت و درمان و آموزش و پرورش در طرح واکسیناسیون 
کادر آموزشی و دانش آموزان قدردانی کرد.علی یگانه مدیر 
آموزش و پرورش شهرســتان خمیر نیز عنوان کرد: مدارس 
شهرســتان خمیر در حوزه روستایی از سوم مهر به صورت 
حضوری و با رعایت پروتکل های بهداشتی انجام می شود و 
تاکنون هیچ گونه گزارشی در خصوص ابتلای دانش آموزان 
به کرونا ارائه نشــده اســت. در حوزه شهری نیز مدارس در 
مقطع متوســطه دوم از ۱۵ آبان ماه طبق گروه بندی هایی که 
توسط مدیران مدارس صورت گرفته، بازگشایی شده است. 
دانش آموزان پایه های هفتم، هشــتم و نهم و دوره ابتدایی نیز 
بر اســاس مصوبه ستاد ملی کرونا از آذرماه به سمت فعالیت 
حضوری خواهند رفت. دکتر چنگایی مدیر شبکه بهداشت و 
درمان بندرخمیر نیز گفت: در مجموع ۱۰۰درصد از جمعیت 
مدیران و کادر آموزشی مدارس و همچنین 8۲ درصد دانش 
آموزان شهرستان واکسن خود را دریافت کرده اند که امیدواریم 

این آمار در روزهای پیش رو به ۱۰۰ درصد برسد.
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شهرستان

فرهنگی  معاونت  سرپرست  شهرستان//  سرویس 
و اجتماعی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی گفت: برای برطرف سازی مشکات مناطق 
آزاد همکاری مردم در اولویت است و مشکات را با 
کمک یکدیگر و حرکت های انقابی و جهادی حل 

می کنیم. 
 مهدی حســین زاده در سفر به جزیره قشم از نمایشگاه 
صنایع دســتی زنان روستای گورزین قشم دیدن کرد و 
با حضور در غرفه های مختلف این نمایشگاه با مسئولان 

نمایشگاه و هنرمندان روستایی به گفت و گو پرداخت.
در این نمایشگاه زنان هنرمند روستای گورزین محصولات 
صنایع دستی شامل گلابتون دوزی، خوس دوزی؛ شک و 
زری دوزی، ملیله دوزی، برقع و لبه دوزی، گلیم بافی و 
سایر رشته های صنایع دستی روستای خود را به نمایش 

گذاشته اند.

براساس این گزارش مهدی حسین زاده سرپرست معاونت 
فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد 
و ویــژه اقتصادی در ادامه بازدیدهای خود در اســکله 
گردشگری حرا روستای سهیلی جزیره قشم حضور یافت 

و از غرفه های مختلف این اسکله بازدید کرد.
در هنگام این بازدید برخی آیین های فرهنگی از جمله 
مراسم موسیقی محلی و مولود خوانی توسط  هنرمندان 
روســتای ســهیلی به اجرا درآمد و حنابندان و پخت 
غذاهای محلی و سایر رشته های صنایع دستی این روستا 
نیز به نمایش درآمد.این گزارش حاکی اســت بازدید از 
موزه لنج سازی روستای گوران جزیره قشم برنامه بعدی 

بازدیدهای مهدی حسین زاده بود.
این موزه حدود ۶۳ هکتار مساحت دارد که دوسوم آن 
در خشــکی و یک ســوم آن در دریا قــرار دارد  و  با 

هدف توسعه دانش لنج سازی و احیای روش های قدیم 
دریانوردی ایجاد شده است.در ادامه این بازدیدها مهدی 
حســین زاده سرپرســت معاونت فرهنگی و اجتماعی 
دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی  در 
محل ساختمان تماشاگه حرا در روستای سهیلی در میان 
جمعی از مردم این روستا  حضور یافت و با آنها به گفت 
و گو پرداخت.در این دیــدار رو در رو جمعی از اهالی 
روستای سهیلی با  سرپرست معاونت فرهنگی و اجتماعی 
دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، مسایلی 

مانند صیادی ترال، کمبود آب و سوخت مطرح شد.
ماکت جنگل حرا جزیره قشم نیز در این ساختمان مورد 
بازدید معاونت فرهنگی  و اجتماعی دبیرخانه شورایعالی 

مناطق  آزاد و ویژه اقتصادی قرار گرفت.
براساس این گزارش بازدید از بخش های مختلف موسسه  

و انجمن قرآن و عترت قشــم شــعبه روستای کووه ای 
آخرین ایستگاه بازدیدهای مهدی حسین زاده سرپرست 
معاونت فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه شورایعالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی  و هیات همراه بود که با حدود ۳۵۰ 
قرآن آموز و ۱۲ مربی قران، دارای کلاس های مختلف 
حفظ و قرائت قرآن و همچنین مهدکودک و کتابخانه است 
و فعالیت های چشــمگیری در توسعه و ترویج فرهنگ 

قرآنی در روستای کووه ای دارد.
به گزارش فارس، دیدار صمیمانه با جوانان روســتای 
کووه ای قشــم در محل زمین چمن فوتبال این روستا 
و طرح برخی مســایل ومشکلات از سوی این جوانان 
و طرح نقطه نظرها و ارائه پاســخ های متناسب از سوی 
مهدی حسین زاده از جمله برنامه های  پیش بینی نشده 

این بازدیدها  بود.

تخصیص تسهیات به مشاغل خرد در پارسیان 
 سرویس شهرســتان// فرماندار پارسیان گفت: سه میلیارد تومان 
تسهیلات کم بهره برای حمایت از مشاغل خرد در شهرستان پارسیان 
تخصیص داده شده اســت. مجتبی رضاپور در اولین سمینار مشاغل 
خانگی و کســب و کار خرد افزود: این ســمینار با هدف آشــنایی 
علاقمندان به کســب و کار نوین و مشــاغل خانگی بانوان در رشته 
صنایع دستی رزین برگزار شد.وی گفت: علاقمندان می توانند با مراجعه 
به ســامانه مشــاغل خانگی اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی از این 
تسهیلات بهره مند شوند.به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکزخلیج 
فارس،رضاپور با اشاره به درآمدزایی هنر رزین افزود: رزین یک ماده 
شــفاف و بی رنگ است، ولی می توان آنرا با انواع رنگ ها ترکیب کرد 
و صنایع دســتی نوین و زیبایی را خلق کرد.بیش از ۶۰۰ صنعتگر در 
زمینه های مختلف صنایع دستی در شهرستان پارسیان به فعالیت مشغول 

هستند.
آغاز عملیات احداث مجتمع شورای حل اختاف جزیره قشم 
 سرویس شهرستان// با حضور رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
عملیات احداث مجتمع شورای حل اختلاف جزیره قشم آغاز شد. علی 
صالحی افزود: مجتمع شورای حل اختلاف شهرستان قشم با زیر بنای 
حدود پانصد متر مربع در مدت ۱۲ ماه ســاخته می شود.وی گفت: این 
مجتمع با هدف تسریع در فرآیند رسیدگی به پرونده ها و ایجاد صلح و 
سازش از طریق حل اختلافات مردم در نظر گرفته شده و شامل هفت 
شعبه است.به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکزخلیج فارس،صالحی 
با قدردانی از همکاری ســازمان منطقه آزاد قشم و دیگر دستگاه های 
اجرایی در این خصوص افزود: ساختمان شورای حل اختلاف شهرستان 
قشم با تکمیل مراحل ســاخت در کوتاهترین زمان ممکن در اختیار 

شورای حل اختلاف هرمزگان قرار می گیرد.
طرح هادی شهر لیردف جاسک تصویب شد 

 ســرویس شهرستان// در نشست طرح توسعه پایدار منظومه روستایی 
بخش مرکزی ، شــهاب و حرا شهرستان قشم بررسی شد و با رای اعضا، 
کلیات این طرح مورد تصویب قرار گرفت. دهمین نشست کارگروه زیربنایی، 
توسعه روستایی، عشایری، شهری، آمایش سرزمین و محیط زیست در سال 
جاری به ریاســت رضا مدرس معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
هرمزگان برگزار شد. در نشست طرح توسعه پایدار منظومه روستایی بخش 
مرکزی ، شــهاب و حرا شهرستان قشم بررسی شد و با رای اعضا، کلیات 
این طرح مورد تصویب قرار گرفت.به گزارش فارس، بر اســاس این طرح 
پیشنهادی، ۵۳۴ پروژه در هفت دهستان و ۷۲ سکونتگاه هدف با تکیه بر 
مزیت های بخش شیلات، بازرگانی و گردشگری اجرایی خواهد شد که در 
پنج ســال نخست افق طرح، اجرای ۳۳8 پروژه پیشنهاد داده شده است. با 
موافقت اعضای کارگروه با کلیات این طرح در کارگروه زیربنایی، طرح یاد 
شده برای بررسی و تصویب نهایی به دبیرخانه شورای برنامه ریزی و توسعه 
اســتان ارجاع داده شد. در نشست کارگروه زیربنایی همچنین طرح هادی 
شهر لیردف جاســک و برنامه پیشگیری و مدیریت پدیده گرد غبار مورد 

بررسی قرار گرفت و به تصویب اعضاء رسید.

خبری

و  گذاری  نرخ  سرویس شهرســتان// عدم 
جــولان دلالان، قصه تکراری کشــاورزان 
توکهور و هشت بندی یکی از قطب های کشت 
خارج از فصل در کشور سبب شده تا امسال 

محصول خیار تولیدی آنان بر زمین بماند. 
 با توجه بــه آغاز فصل برداشــت محصولات 
کشــاورزی خــارج از فصــل در توکهــور و 
هشــت بندی شاهد افت شــدید قیمت محصول 
خیار سبز هستیم که عمده علت آن عدم نظارت 
بر خرید و فروش و جولان دلالان اســت فصل 
کشــاورزی در منطقه توکهور و هشــت بندی از 
اواخر تابستان با آماده سازی زمین آغاز شده و 
تا بهار ســال آینده ادامه دارد. عمده محصولات 
کشاورزی در این منطقه محصولات صیفی است 
و شــغل اکثر مردم این منطقه کشاورزی است که 
برای امرار معاش خانواده زمین هایی را اجاره و 
بر روی آن محصولات کشاورزی خارج از فصل 
کاشته میشود. ســال گذشته متاسفانه کشاورزی 
در بین کشــاورزان رونق خوبی نداشــت و از 

محصول گوجه فرنگی گرفته تا پیاز بســیاری از 
محصول دور ریخته شد و حتی هزینه فروش آن 
سرمایه ای برای بسته بندی و برداشت آن نمیشد، 
امســال مردم این منطقه باز این کار خداپسندانه 
را رها نکــرده و وظیفه خود در قبال تولید را ادا 
کرده اند اما متاسفانه باز شاهد افت شدید قیمت 

محصولات از ابتدای فصل برداشت هستیم.
فخرالدین سالاری کشــاورز اهل این منطقه در 
گفــت و گو با خبرنگار فارس در هشــت بندی 
گفت: ما ســال گذشــته ضرر هــای زیادی را 
متحمل شــدیم ولی هیچ اقدامی از سوی دولت 
قبل برای کشــاورزان زحمت کش این منطقه از 
ســوی دولت قبل انجام نشد ولی امسال نیز امید 
خود را از دســت نداده و بــه امید دولت انقلابی 
بار دیگــر زمین های خود را آماده و محصولات 
کشــاورزی را کاشــتیم و امیدواریم این دولت 
پشتیبان کشــاورزان باشد.حسین سالاری دیگر 
کشاورز این منطقه نیز با توجه به نیاز جدی ورود 

صنف کشاورزان جهت نرخ گذاری در میادین تره 
بار گفت: اوضاع فروش محصولات کشاورزی در 
این منطقه به صورتی اســت که دلالان هر نرخی 
را که بخواهند برای محصولات تعیین می کنند و 
هیچ نظارتی در این خصوص نیســت و دود این 
بی نظارتی بر چشم کشاورزان ما می رود. با توجه 
به تکراری بودن قصه پر غصه کشاورزی در این 
منطقه نیاز ورود جدی مســئولان امر خصوصا 
اداره کل صنعــت، معدن و تجــارت و همچنین 
جهاد کشــاورزی به این معضل است که به این 
داستان هر ساله پایان بدهند تا کشاورزان بتوانند 
در ســال های آینده نیز چرخه تولید محصولات 

کشاورزی خارج از فصل را حفظ کنند.
 به گــزارش فارس، اکنون نــرخ خرید خیار از 
کشــاورزان بین ۵۰۰ تا ۱۰۰۰ تومان اما همین 
محصــول در بندرعباس به نــرخ 8 تا ۱۰ هزار 
تومان و در میوه فروشــی های شهرهای دیگر تا 

۱۴ هزار تومان نیز به فروش می رسد.

قصه گرفتاری کشاورزان هرمزگانی به فصل خیار رسید! 
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شیراز دارای شماره ملی ۲۲۹۱۲۷۸5۴۱ با جز سهم ۶ از کل سهم ۶ بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان 

متن سهم: ششدانگ با شماره مستند مالکیت ۷۲۷5۳ تاریخ ۱۳۹۴/۰۳/۲5 دفترخانه اسناد رسمی شماره ۲۴ شهر قشم استان هرمزگان، موضوع 
سند مالکیت تعویضی بشماره چاپی ۳۴۱۸۳۴ سری د سال ۹۱ با شماره دفتر الکترونیکی o۱۳۹۴۲۰۳۲۳۰5۶۰۰۰۹۲۹ که در صفحه 5۸ دفتر 
املاک جلد ۱5۸ ذیل شماره ۲۰۷۷۷  ثبت گردیده است. که به علت جابجایی با مفقود گردیده است. لذابه استناد ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون 
ثبت وتبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی ومتذکر می گردد هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجودسند 
مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یاسند 
معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر با وصول اعتراض بدون سندمالکیت 

یاسند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد. ۱۴۰۰/۱55 م الف
 تاریخ انتشار: ۱۴۰۰/۰۸/۲۲

محمد آرامش- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

فوت فرضی
به حکایت محتویات پرونده ۱۴۰۰۴۰۹۲۰۰۰۰۸۶۲۹۶۱ که در این شــعبه دادگاه تحت رســیدگی می باشد 
اعلام گردیده متوفی فوت فرضی آقای محمد محمودی کووئی فرزند دوســتعلی به شماره شناسنامه ۳۳ از 
تاریخ ۱۳۶۴/۰۹/۲۹ به قصد عیادت از خانواده اش به شهرستان میناب عزیمت نموده و تاکنون هیچ خبری در 
خصوص حیات یا فوت او بدست نیامده است لذا بدین وسیله ضمن اعلام مراتب از کلیه کسانی که خبری 

از غایب یاد شده دارند دعوت می شود اطلاعات خود را به نحو مقتضی در اختیار این دادگاه قرار دهند تا حقی 
از کسی تضییع نگردد. این آگهی سه نوبت متوالی هر یک به فاصله یک ماه در اجرای ماده ۱۰۲۳ قانون مدنی 

در امور مدنی منتشر می گردد بدیهی است چنانچه یک سال از تاریخ اولین اعلان)نشر آگهی( حیات غایب ثابت نشود حکم موت فرضی 
او صادر خواهد شد.

فرزانه حیدری سراحی- مدیر دفتر شعبه 4 دادگاه خانواده شهرستان بندرعباس

آگهي مناقصه عمومی یک مرحله ای تجدیدشده
سازمان جهادکشاورزی اســتان هرمزگان در نظر دارد عملیات خرید، بارگیری، حمل و تخلیه74530 متر لوله های پلی اتیلندر 
سطح استان هرمزگان به شرح ذیل را از طریق مناقصه عمومی به کارخانجات، تولیدکنندگان و نمایندگی های مجاز دارای مجوز 
و رتبه AیاB از دفتر توســعه سامانه های نوین آبیاری معاونت آب و خاک وزارت جهادکشاورزی واگذار نماید. لذا از متقاضیان 
واجدالشرایط دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه به شماره فراخوان 2000003757000015پس از درج آگهی نوبت دوم به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه نمایند.

سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان

تضمین شــرکت در مناقصــه مبلــغ 1.430.000.000 ریال به صــورت ضمانت نامه بانکی و یا فیش نقدی واریزی به حســاب شــماره 
4062042007685695  )شــماره شــبا IR530100004062042007685695( نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران به نام تمرکز 
سپرده سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان که برای مدت سه ماه از تاریخ آخرین مهلت تسلیم پیشنهادات معتبر و قابل تمدید باشد و هزینه 

شناسه آگهی: 1220191 انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
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- جمع کل

نوبت اول

در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

سرپرست معاونت فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی :

مشکلات مناطق آزاد با همکاری مردم قابل رفع است 

توسط اداره بنادر و دریانوردی صورت گرفت؛
تحویل تجهیزات پزشکی به بیمارستان شهدای بندرلنگه

سرویس شهرســتان// تعداد ۸ قلم از 
انواع تجهیزات پزشــکی به ارزش سه 
میلیارد ریال در راســتای مســئولیت 
اجتماعی اداره بنــادر و دریانوردی این 
بیمارستان شهداء  شهرســتان تحویل 

گردید.
طی مراســمی با حضور مسئولان شهرستان 
بندرلنگــه تعداد 8 قلم از انــواع تجهیزات 
پزشــکی به ارزش ســه میلیارد ریال در 
راستای مســئولیت اجتماعی اداره بنادر و 
دریانوردی این شهرستان تحویل بیمارستان 

شــهداء گردید. احمــد شــیبانی فرماندار 
شهرســتان بندرلنگــه در آیین اهــدا این 
با  بندرلنگه  بیمارستان شــهدا  به  تجهیزات 
اشاره به ایفای نقش مسئولیت های اجتماعی 
سازمان ها گفت: کلیه سازمان های درآمد زا 
و شرکت های بخش خصوصی باید نسبت 
به ایفای نقش مسئولیت اجتماعی خود اقدام 
کنند و از این اقدام اداره بنادر و دریانوردی 
ایفای نقش مسئولیت اجتماعی  در راستای 

قدردانی کرد.
به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛  مراد 

زرهی معاون برنامه ریزی فرماندار شهرستان 
بندرلنگــه نیز ضمــن تقدیــر از مدیریت 
بنادر و دریانوردی بــه جهت ایفای وظیفه 
مسؤولیت اجتماعی گفت: امیدوارم این اقدام 
خیرخواهانه به دیگر صنایع ودســتگاههای 
اجرایی شهرســتان تســری و با همدلی و 
همیاری مســئولانه بتوانیم با کمک هر چند 
ارتقای  بلنــد در راســتای  کوچک گامی 
شاخص سلامت اقشــار مختلف جامعه بر 
داشته تا هر چه زودتر ریشه بیماری منحوس 

از سر کشور و جهان رفع شود.

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  

سرویس شهرســتان// رییس یگان حفاظت از اراضی ملی، 
دولتی و اجراییات سازمان منطقه آزاد قشم گفت: یک قطعه 
زمین به مســاحت ۳۰۰ متر مربع از اراضی خالصه واقع در 

شهر درگهان قشم از سوی این یگان رفع تصرف شد. 
 مصطفی مازندرانی ارزش تقریبی این قطعه زمین رفع تصرف شده را 
چهار میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال اعلام کرد و گفت: رفع تصرف این 
قطعه زمین وفق دستور دادستان دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان 

قشم انجام شد.
رییس یگان حفاظت از اراضی ملی، دولتی و اجراییات سازمان منطقه 
آزاد قشم  افزود: عملیات رفع تصرف و تخریب کامل مستحدثات این 
قطعــه از اراضی مذکور با همکاری مامورین پلیس امنیت اقتصادی 
قشم بدون هیچگونه تلفات و خسارات جانی و مالی از سوی ماموران 

این یگان صورت گرفت.

به گزارش فارس، مازندرانی با تاکید بر تداوم این این گونه اقدامات 
برای احقاق حقوق مردم جزیره از حمایت های قانونی امید مهدوی 
مجد دادستان دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان قشم و همچنین از 
فرماندهی نیروی انتظامی این شهرستان و سایرمسئولینی که در این امر 
با یگان حفاظت از اراضی ملی، دولتی و اجراییات سازمان منطقه آزاد 

قشم همکاری داشته اند، صمیمانه تقدیر و تشکر کرد.

۳۰۰ مترمربع اراضی درگهان رفع تصرف شد 



  طالع بینی  

شنبه 22 آبان 1400

7 ربیع الثانی 1443

 سال  بیستم شماره 3743

فروردین :  
امروز این قابلیت را دارید که احساسات تان 
را با کلمات بیان کنید، پس می توانید رابطه 
ی عشقی تان را بهبود ببخشید. قوه ی خیال 
پردازی تان هم خــوب کار می کند،  پس می توانید آتش 
عشــق تان را بیشتر کنید. اما با وجود همه ی این ها قرار 
است به یک چیز مهم دست پیدا کنید و آن این که چگونه 
احساســات شــما درباره ی خودتان روی روابط تان با 
دیگران تاثیر می گذارد. به اندازه ی کافی قدرتمند هستید و 
استقلال دارید،  اما یادتان نرود که اگر با دیگران همکاری 

کنید نتیجه ی بهتری خواهید گرفت.
    اردیبهشت :  

  بیــن یک دو راهی گیر افتــاده اید: یکی 
از مســیرها شــما را دعوت می کند تا از 
محدودیت های تان دست بردارید و آزادی 
را تجربه کنید و دیگری از شــما می خواهد که عجولانه 
تصمیم نگیرید و حتی الامکان به دنیای خیالات تان پناه 
ببرید که از همه جا امن تر است. حتی اگر می ترسید عقب 
نشینی نکنید، تا زمانی که قدم در یکی از مسیرها نگذارید 

نمی توانید بفهمید که چه اتفاقی خواهد افتاد.
     خرداد : 

کار اصلــی امروز شــما کنــکاش در اعماق 
احساســات تان اســت. ایده های زیادی در 
سرتان می چرخد. متاسفانه، هر چه می گویید 
نمی توانید اصل مطلب را برســانید، به همین 
خاطر مجبور می شوید که مدام منظورتان را به شیوه های 
مختلف توضیح دهید. برای این که نتیجه ی خوب بگیرید 
به شــما پیشنهاد می شود که با قلب تان جلو بروید و نه با 

عقل تان.
      تیر :

اگر قصد دارید که مهــارت های خلاقانه ی 
خود را پرورش دهیــد، بدانید که اکنون زمان 
پرباری است. اما این که دوست دارید در عالم 
رویاهای تان ســیر کنید، دلیل نمی شود که دست از انجام 
وظایف تان بردارید. قبل از این که از مسیر منحرف شوید 

به موضوعات مهم در دست کار توجه کنید.
     مرداد :

اکنون در روابط تان به دنبال معنی و مفهوم می 
گردید. از طرف کسی که خیلی به شما نزدیک 
است امواج نا به سامان دریافت کرده اید و به 
همین خاطر دچار گیجی هستید. شاید مشکل از فرستنده 
نباشد، یعنی این که دلیل این گیجی را در خودتان جستجو 
کنید. باید از انتظارات غیر واقعی دست بردارید. هیچ کاری 

را پیچیده نکنید که این به نفع همه است.
     شهریور : 

مهم نیست چه حرف هایی می زنید، باید روی 
طــرز بیانتان تان کار کنید تا بیشــترین تاثیر 
ممکن را بگذارید. وقت بگذارید و روی پیامی 
که قصد دارید به دیگران برســانید کار کنید. از اغراق به 
شدت بپرهیزید و فقط به حقایق اکتفا کنید تا بتوانید آن چه 

را نیت کرده اید به مخاطب تان انتقال دهید.
     مهر : 

از دوســتان تان بیش از حــد انتظار دارید و 
به خاطر همین ممکن اســت از عملکرد آن ها 
ناراحت و نا امید شوید. اگر خوب دقیق شوید 
می بینید که مشــکل از خودتان است که انتظارهای غیر 
واقعی دارید. دیگران را همان طوری که هســتند بپذیرید 
و سعی نکنید تغییرشان دهید، چون اگر می خواهید که در 
روابط تان به نتیجه ی مطلوب برسید باید بگذارید که خود 

خودشان باشند، نه آن طوری که شما دل تان می خواهد.
      آبان : 

خوش بینی شما مسری شده است و می توانید 
به هر کجا که نگاه می کنید قابلیت های نهفته ای 
را به چشم ببنید. اگر بخواهید هر چیزی را که 
جلب توجه می کند امتحان کنید اوضاع بدی پیش می آید، 
اما اجازه دارید که همه ی آن ها را در ذهن تان بازسازی 
کنید. اگر تا چند روز دیگر هم نسبت به بعضی از این ایده ها 
علاقه داشتید، آن وقت می توانید درباره ی آن ها با دیگران 
صحبت کنید. نظرات آن ها را هم بشنوید که در دراز مدت 

خیلی به دردتان می خورد.
     آذر :  

از کســانی که شــما را گول می زنند فاصله 
بگیریــد و به هیچ عنوان فریب نخورید. انگار 
تصاویری از ناخودآگاه تان جلوی چشم تان 
می آید و نمی گذارد که واقعیت ها را تمام و کمال ببینید. از 
طرفی، اصلا توصیه نمی شود که خیال پردازی نکنید، چون 
خیال پردازی تنها راهی است که می توانید به وسیله ی آن 
با درون تان ارتباط برقرار کنید. از این فرصت استفاده کنید 

و ببینید که ندای درون تان به شما چه می گوید.
      دی : 

امروز سرشــار از اتفاقات گیج کننده است، به 
همین خاطر نمی توانید با اطمینان قدم بردارید. 
امــا اگر بخواهید به ندای قلب تان گوش دهید 
بخشی از جادوی امروز را از دست خواهید داد. باید تعادل 
را برقرار کنید و بین دنیــای واقعی و خیالتان تان موازنه 

ایجاد کنید.
  بهمن : 

امروز ممکن اســت خودتان را وسط ماجرایی 
پیــدا کنید که هیچ ربطی به شــما ندارد، پس 
بیشــتر به حد و مرزهای تــان توجه کنید. اما 
از فرصت هایی که در آشــوب های احساســی دست می 
دهد خوش تان می آید، به همین خاطر در آن ها شــرکت 
می کنید. اگر می خواهید به هر دلیلی در این ماجراها درگیر 
شــوید باید یاد بگیرید که حداقل مشکلات خودتان را از 

دیگران تشخیص دهید.
اسفند : 

باید بدانید حتی شــفاف ترین موضوعات هم 
می توانند نکته ی مورد توجه شــما را گنگ و 
مبهم کننــد. هیچ چیزی آن طوری که ظاهرش 
نشــان می دهد نیســت. اگــر ایده های بزرگ در ســر 
داریــد، یک قدم به عقب بگذارید تــا دیدگاه تان را احیا 
 کنید. برای این که امروز به دردســر نیفتید باید از واقعیت

 فاصله نگیرید.

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 
04:43:58 اذان صبح

06:02:38
11:29:05
16:55:15
1۷:12:39

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:1۷:59 اذان صبح
06:39:55
12:59:32
1۷:18:49

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:0۷:13 اذان صبح
06:2۷:11
11:50:49
1۷:14:08
1۷:31:50

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:2۷:35 اذان صبح
05:4۷:5۷
11:10:44
16:33:12
16:51:00

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:00:58 اذان صبح
06:21:29
11:43:58
1۷:06:09
1۷:23:59

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:43:28 اذان صبح
06:04:31
11:25:53
16:46:5۷
1۷:04:55

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:05:50 اذان صبح
06:2۷:15
11:4۷:53
1۷:08:12
1۷:26:15

 طلوع آفتاب
اذان ظهر 

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:55:38 اذان صبح
06:18:05
11:36:41
16:54:58
1۷:13:16

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب1۷:3۷:00 اذان مغرب  اذان مغرب
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ســرویس اقتصادی // سرپرست صندوق 
کارآفرینی امید استان هرمزگان از احداث 
نمایشگاه دائمی صنایع دستی هرمزگان در 

صورت تامین مکان خبرداد.
به گزارش مهر، مجید بلندنظر در نشســت با 
امام جمعه بندرعبــاس و نماینده ولی فقیه در 
استان هرمزگان که به مناسبت هفته »کارآفرین« 
برگزار شد، با اشاره به برنامه ها و استراتژی های 
صندوق کارآفرینی امید در استان ها، اظهار کرد: 
سه طرح »روســتا یک محصول«، »روستای 
بدون بیــکار« و »صندوق های خرد محلی« 

برای ایجاد اشتغال و تحقق توسعه متوازن در 
اســتان هرمزگان در حال اجرا اســت. وی با 
اشاره به شعار »هر خانه یک کارخانه«، عنوان 
کرد: تلاش کرده ایم کــه در ابتدا ظرفیت های 
هر شهرستان شناسایی شود تا برنامه ریزی ها 
متناسب با ظرفیت های هر منطقه انجام شود و 

ظرفیت ها بالفعل شوند.
سرپرســت صندوق کارآفرینی امید اســتان 
هرمزگان با ذکر این نکته برای توانمندســازی 
جامعه هــدف، از ظرفیت ها و پتانســیل های 
محلــی و منطقه ای اســتفاده می شــود، بیان 

داشت: گیاهان دارویی، آب زی پروری، صنایع 
دستی، گردشگری و … از جمله حوزه هایی 
اســت که در استان هرمزگان شناسایی شده و 
می تواند اشتغال مناسبی را ایجاد کند.وی ادامه 
داد: به عنوان مثال در شهرســتان حاجی آباد 
پتانسیل های خوبی برای کشت گیاهان دارویی 
وجــود دارد و بازدیدهایی برای شناســایی 
افراد انجام شــده و بــه زودی اتفاقات خوبی 
در این حوزه رقم می خــورد. بلندنظر با بیان 
اینکه صنایع دستی اســتان هرمزگان یکی از 
پتانسیل های خوب هرمزگان است، ابراز داشت: 
در صورتی که یــک مکان در اختیار صندوق 
کارآفرینی امید قرار گیرد، آمادگی این را داریم 
که یک نمایشگاه دائمی صنایع دستی در شهر 
بندرعباس ایجاد کنیم. وی با اشاره به این نکته 
که یک مدل سرمایه گذاری و بازاریابی ابتکارانه 
برای این امر طراحی شــده است، خاطرنشان 
کرد: با توجه به اینکه شهر بندرعباس به عنوان 
شهر خلاق در زمینه صنایع دستی شناخته شده 

و از طرفی ســالانه میزبان میهمانان داخلی و 
خارجی زیادی اســت، راه اندازی نمایشــگاه 

دائمی صنایع دستی می تواند مفید واقع شود.
بلندنظر گفت: یکی از راه حل های ایجاد جهش 
تولید در بخش کشــاورزی احــداث صنایع 
تبدیلی در هرمزگان به خصوص شــرق استان 
اســت تا بتوان ارزش افزوده بیشتری را برای 
محصولات کشــاورزی خلق کرد. سرپرست 
صنــدوق کارآفرینی امید اســتان هرمزگان با 
بیان اینکه گســترش اقامت گاه های بوم گردی 
هرمزگان در دستور کار قرار دارد، تشریح کرد: 
اعطای تسهیلات خرد متناسب با ظرفیت های 
هر منطقه می تواند اشتغال بیشتری را نسبت به 
پروژه های بزرگ تــر ایجاد کند به عنوان مثال 
اگر تســهیلات خرد تا ۳۰۰ میلیون تومان در 
اختیار اقامت گاه های گردشــگری قرار گیرد، 
اشتغال بیشتری نسبت به پروژه های بزرگ تر 
مانند هتل ایجاد می شــود. بلندنظر با ذکر این 
نکته که هدف صندوق کارآفرینی امید، توزیع 

پول نیســت، گفت: هدف صندوق کارآفرینی 
امید، حمایت از اقشار آسیب پذیر، ایجاد اشتغال 
و محرومیت زدایی در اســتان هرمزگان است. 
وی با اشاره به این نکته که تسهیلات صندوق 
به صورت هدفمند توزیع می شود، اذعان کرد: 
نظارت لازم قبل و پس از پرداخت تسهیلات 
وجود دارد. توانمندســازی افراد و ایجاد شغل 
در فرایند اعطای تسهیلات محقق خواهد شد و 
پس از آن نیز برای بازاریابی و فروش به کمک 

دریافت کنندگان تسهیلات خواهیم رفت.
 اقدامات خوبی در راستای محرومیت زدایی 

در هرمزگان انجام شده است
حجت الاسلام عبادی زاده امام جمعه بندرعباس 
و نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان نیز در این 
نشست ضمن تبریک هفته کارآفرین، اظهار کرد: 
اقدامات بسیار خوبی توسط صندوق کارآفرینی 
امید هرمزگان در راستای محرومیت زدایی در 
استان هرمزگان انجام شــده است و امیدوارم 
استمرار داشته باشــد. وی با ذکر این نکته که 

در این برهه زمانی باید به صورت جهادی برای 
برقراری عدالت و تحقق توسعه متوازن تلاش 
کنیم، ابراز داشت: خوشبختانه برنامه های خوبی 
در این نشست ارائه شــد و امیدوارم نهادهای 
مسئول برای تحقق آن ها همکاری لازم را داشته 
باشند و من نیز با تمام توان در کنار شما خواهم 
بود. امام جمعه بندرعباس و نماینده ولی فقیه در 
استان هرمزگان با بیان اینکه سه طرحی که در 
استان هرمزگان توسط صندوق کارآفرینی امید 
در حال اجراســت در راستای سیاست اقتصاد 
مقاومتی محسوب می شــود، خاطرنشان کرد: 
موضوع اشــتغال یکی از مهم ترین چالش های 
اســتان هرمزگان اســت که باید برای حل آن 
برنامه های کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت 
طراحی شود. حجت الاسلام عبادی زاده ضمن 
تاکید بر لزوم احداث صنایع تبدیلی برای ایجاد 
جهش تولید در بخش کشــاورزی، گفت: از 
تلاش ها و اقدامات جهادی صندوق کارآفرینی 

امید در استان هرمزگان قدردانی می کنم.

سرپرست صندوق کارآفرینی امید هرمزگان خبرداد

احداث نمایشگاه دائمی صنایع دستی هرمزگان در صورت تامین مکان

اقتصادی

سرویس اقتصادی // مدیر عامل اتحادیه دام سبک 
گفت: نوسان قیمت گوشت ناشی از شرایط نامناسب 

مکانیزم عرضه است که ارتباطی به دامدار ندارد. 
افشین صدردادرس مدیر عامل اتحادیه دام سبک ، با اشاره 
به اینکه نوسان خاصی در بازار دام اتفاق نیفتاده است، اظهار 
کرد: هم اکنون متوسط قیمت هر کیلو بره در نقاط مختلف 

۴۵ تا ۵۲ هزار تومان است.
او افــزود: با وجود آنکه وعده هــا برای خرید حمایتی و 
صادرات عملیاتی نشــده است، بازار عکس العملی نشان 

نمی دهد چرا که مکانیزم بازار کاملا دقیق است.
صدردادرس قیمت تمام شده هر کیلو دام زنده را ۹۵ تا ۱۰۰ 
هزار تومان اعلام کرد و گفت: هم اکنون سهمیه نهاده دولتی 
گوســفند از ۳ کیلو و ۹۰۰ به یک و نیم کیلوگرم کاهش 
پیدا کرده اســت که براین اساس نهاده روزانه از ۱۳۰ گرم 
به ۵۰ گرم رسیده و بدیهی است که با این روند قیمت تمام 
شــده به دلیل تامین از بازار آزاد افزایش یابد. مدیر عامل 
اتحادیه دام سبک با اشاره به اینکه گرانی گوشت ارتباطی به 
دامدار ندارد، بیان کرد: نوسان قیمت گوشت ناشی از شرایط 
نامناســب مکانیزم عرضه محصولات کشاورزی به ویژه 
محصولات پروتئینی است که مسئولان باید جوابگو باشند، 

چرا که نظام توزیع محصولات کشاورزی به برنامه ریزی 
مناسب نیاز دارد که صرفا بحث گوشت نیست، در تمامی 
بازار محصولات کشاورزی این مشکل وجود دارد. او ادامه 
داد: در شــرایط کنونی که قیمت هر کیلو گوشت در بازار 
۲۰۰ هزار تومان یا قیمت تمام شــده دام ۱۰۰ هزار تومان 
اســت، به دامدار ارتباطی ندارد و تنها مسئولانی که قیمت 
تمام شده را بالا بردند، باید پاسخگو باشند. به گفته صدر 
دادرس، زمانی که نهاده با نرخ مصوب در اختیار دامدار یا 
مرغدار قرار نمی گیرد، چطور می توان انتظار داشت قیمت 
تمام شــده با خرید نهاده از بازار آزاد افزایش نیابد؟ مگر 
می توان گوسفند، بز و گاو را گرسنه نگه داشت؟ زمانی که 
قیمت لاستیک بالا می رود به طور مستقیم در کرایه حمل 
نهاده و جابه جایی دام اثر می گذارد که با این وجود دامدار 

چاره ای جز افزایش قیمت ندارد.
این مقام مســئول با تاکید بر تامین نهــاده به موقع با نرخ 
مصوب بــرای دامدار بیان کرد: اگر نهــاده های دامی در 
زمان مقرر به دست دامدار برسد، قیمت تمام شده افزایش 
نمی یابد؛ بنابراین مسئولان باید متوجه این تصمیمات باشند 
تا در صورت افزایش قیمت تمام شــده، یارانه در اختیار 
تولیدکننده یا مصرف کننده قرار دهند چرا که با اســتمرار 

روند افزایش قیمت تمام شــده و سرکوب دامدار، معیشت 
۲۰ میلیــون نفر تحت تاثیر قرار می گیرد. او با اشــاره به 
اینکه آینده روشنی پیش روی تولید دام نیست، بیان کرد: 
در حال حاضر ســرمایه دامداران کاهش پیدا کرده که با 
ادامه این روند تولیدکننده اشــتغالش را از دست می دهد 
و به مصرف کننده تبدیل می شــود که با این وجود آینده 
روشنی پیش روی صنعت نیست که اگر تمهیداتی اندیشیده 
نشــود، با توقف تولید، امنیت غذایی در بحث پروتئین در 
معرض خطر قرار می گیرد. مدیرعامل اتحادیه دام سبک 
از کاهش سرانه مصرف گوشت در کشور خبر داد و گفت: 
بنابر اظهارات وزیر سابق جهاد کشاورزی سال گذشته ۸۸۰ 
هزار تن گوشت تولید شد که این میزان در سال ۹۸، ۸۴۰ 
هزار تن بوده اســت، در حالی که طی ۲ سال اخیر سرانه 
مصرف از ۱۲ کیلو به ۶ کیلو رســیده است. صدردادرس 
در پایان تصریح کرد: با توجه به شــیوع ویروس کرونا و 
تعطیلی مراسم های سنتی و کاهش دورهمی ها، تعطیلی ۲ 
فصل گردشگری در بهار ۹۹ و امسال و همچنین هیئت های 
مذهبی ایام محرم و صفر و کاهش قدرت اقتصادی خانوارها 
در کنار افزایش قیمت تمام شــده گوشت منجر به کاهش 

سهم گوشت در سبد مصرفی خانوارها شده است.

سرویس اقتصادی // کارشناسان و فعالان کارگری بر این باورند 
که اجرای طبقه بندی مشاغل موجب افزایش روحیه و انگیزه کار، 
واقعی شــدن حقوق نیروهای کار و جلوگیری از تضییع حقوق 
کارگران می شود؛ از این رو طرح طبقه بندی مشاغل باید در تمام 
کارگاه ها و مجموعه های مشــمول قانــون کار که بالای ۵۰ نفر 
نیروی کار دارند، عملیاتی شود.  وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی 
در روزهای اخیر در بخشــنامه ای به مدیران عامل سازمان ها، 
بانک ها و صندوق های بازنشستگی تابعه بر لزوم رعایت قانون 
کار و ارائــه گزارش وضعیت واحدهای مشــمول قانون کار در 
مجموعه های تابعه این وزارتخانه تاکید کرد. عبدالملکی در این 
بخشنامه رعایت حداکثری و اجرای صحیح قوانین و مقررات کار 
در واحدهای زیرمجموعه را خواســتار شده و خاطرنشان کرده 
است: در اجرای ماده ۴۹ قانون کار و به منظور استقرار مناسبات 
صحیح کارگاه با بازار کار در زمینه مزد، مقتضی است با رعایت 
تشریفات مقرر قانونی، نسبت به »تهیه و اجرای طرح طبقه بندی 

مشاغل« اقدام شود.
تشکل یابی در واحدها از دیگر تاکیدات وزیر کار در این بخشنامه 
بوده است؛ به نحوی که عنوان شده در اسرع وقت با توجه به تبصره 
۴ ماده ۱۳۱ قانون کار و مقررات و تشریفات مقرر در فصل ششم 
آن قانون و با رعایت اصل سه جانبه گرایی و مشارکت کارگران 
آن مجموعه، نسبت به »تشکیل یکی از تشکل های کارگری اعم 
از شورای اسلامی کار، انجمن صنفی کارگری یا نماینده کارگران 

در هر یک از واحدهای مربوطه اقدام شود.
 اما طرح طبقه بندی مشاغل چیست؟

منظور از طبقه بندی مشــاغل این اســت که کارکنان و کارگران 
مشمول قانون کار با رعایت شــرایط احراز پیش بینی شده در 
شناسنامه شغلی از گروه و مزد شــغل و مزد سنوات برخوردار 
می شوند.براســاس دســتورالعمل اجرایی این طرح، طبقه بندی 
مشاغل در کارگاه های بالای ۵۰ نفر کارکن الزامی است؛ در واقع 
این طرح در کارگاه هایی که به حد نصاب ۵۰ نفر کارگر و نیروی 
کار یا بیش از آن می رسند به اجرا در می آید.البته این مساله باعث 
شــده درصد بالایی از کارگران به صورت خودکار از این امتیاز 
محروم بمانند چون کارگاه های زیر ۵۰ نفر از این طرح مســتثنا 
شده اند هر چند که درحال حاضر برخی از کارگاه های بالای ۵۰ 
نفر هم هستند که از اجرای طبقه بندی مشاغل خودداری می کنند. 
تمام کارگاه های مشــمول قانون کار با ماهیت  دولتی، خصوصی 
و تعاونی در قالب انجام کارهای خدماتی، عمرانی، آموزشی و.. 
می توانند مشمول طرح طبقه بندی مشــاغل شوند. شرکت های 
پیمانکاری حقیقی یا حقوقی با هر تعداد پرسنل و هر نوع فعالیتی 
مشــمول اجرای طرح طبقه بندی مشاغل هســتند؛ کارگران با 
قراردادهای موقت نیز در هر شرکتی حتی پیمانکاری مشمول این 
طرح قرار می گیرند. بسیاری از فعالان و مقامات کارگری اجرای 

طرح طبقه بندی مشاغل را موجب ایجاد عدالت و همسان سازی 
حقــوق نیروهای کار و عدم اجــرای آن را از جمله علل پایین 
بودن بهره وری و ساعات کار مفید در بنگاه ها عنوان می کنند؛ از 
نگاه آنها اجرای طبقه بندی مشاغل تنها به سود کارگران نیست،  
بلکه در طولانی مدت برای کارفرمایان و صاحبان کســب و کار 
هم مزایای بســیاری دارد. رحمت اله پورموسی - فعال حوزه 
کار -  در ایــن باره می گوید علیرغم تاکید قانون کار بر اجرای 
طبقه بندی مشــاغل برخی از واحدها از اجرای این طرح فرار 
می کنند. بعضی از کارفرمایان به دلایلی همچون نبود توان مالی 
یا افزایــش هزینه ها از اجرای طرح خــودداری و برخی دیگر 
آن را ناقــص اجرا می کنند در حالی کــه این طرح باید در تمام 
بنگاه هــا به اجرا در آید تا وضعیــت کارگران و نیروهای کار بر 
مبنای آخرین گروه شغلی، مدرک تحصیلی و مهم تر از همه سابقه 
و سنوات خدمت مشخص شود. وی طبقه بندی مشاغل را بهترین 
معیار برای صدور احکام شغلی کارگران دانسته و می گوید زمانی 
که در کارگاه یا مجموعه ای از نیروهای کار بر اساس شایستگی 
استفاده نمی شود در واقع با هدر رفت منابع انسانی روبرو هستیم 
و طبعا در این مجموعه ها به دلیــل تبعیض در پرداخت حقوق 
و دســتمزد، کیفیت کار به شدت کاهش پیدا می کند.به گفته این 
فعال حوزه کار، کارفرمایان موظفند در راستای اجرای طبقه بندی 
مشاغل، نیروهای قراردادی یا رسمی را با در نظرگرفتن تجربه و 
مهارت، توانمندی،کارایی و ســابقه و سنوات در ردیف گروه و 
مزایای شــغلی قرار بدهند. به گفته پورموسی، در برخی بنگاه ها 
هستند کارفرمایانی که به دلیل عدم اجرای طرح و پرداخت حقوق 
و مزایای یکسان به کارگر تازه کار با کارگر با سابقه، موجب بی 
انگیزگی و خروج کارگران با تجربه از بنگاه می شوند و نیروهای 
کار در جســت و جوی شغل دوم از ساعات کار خود می زنند و 
به این طریق موجب لطمه به بنگاه و کاهش بهره وری در محیط 
کار می شوند. کارشناسان تاکید دارند که با توجه به رشد پدیده 
جهانی شدن اقتصاد،توسعه فناوری و گسترش بخشهای خدماتی، 
تغییر بازنگری در نظام طبقه بندی مشاغل و ارتقای مدیریت منابع 
انسانی امری ضروری است.بی تردید طبقه بندی مشاغل موجب 
افزایش بهره وری، ایجاد روحیه و انگیزه در نیروهای کار، تعادل 
بخشــی به بازار کار، تامین نیازهای سیســتم جبران خدمت و 
هم افزایی بین کارگر و کارفرما می شود. برابر ماده ۴۸ قانون کار 
به منظور جلوگیری از بهره کشــی از کار دیگری نظام ارزیابی و 
طبقه بندی مشاغل با استفاده از استاندارد مشاغل و عرف مشاغل 
کارگری در کشور باید توسط وزارت کار تهیه و به مرحله  اجرا در 
آید.طرح طبقه بندی مشاغل در تمام کارگاه های مشمول قانون کار 
لازم الاجرا است و کارفرمایان موظفند با همکاری کمیته طبقه بندی 
مشاغل کارگاه یا موسسات ذیصلاح طرح، نسبت به تهیه طرح و 

اجرای آن اقدام کنند.

سرویس اقتصادی // یک کارشناس حوزه 
کار با بیان اینکه افزایش ندادن حقوق و 
سفره  کردن  کوچک  موجب  دستمزدها 
طبقات محروم و آسیب پذیر می شود، از 
معاونت روابط کار وزارت کار خواست تا به 
موضوع اصاح قراردادهای کار و احجاف 
کارگران  حق  در  پیمانکاری  شرکت های 

شرکتی ورود کند. 
حمید نجف ، درباره تاثیر افزایش دستمزد بر 
تورم اظهار کرد: از قبل یک تئوری در مورد 
حقوق و دستمزدها مطرح بود که اگر افزایش 
یابد تورم هم بالا مــی رود در حالی که طی 
ســنوات قبل این تئــوری را تجربه کردیم و 
دیدیم که ثمربخش نبود چون تا چند ســال 

تورم را شاهد بودیم.
وی ادامه داد: متاسفانه دولت ها به دستمزد به 
عنوان ابزار کنترل تورم نگاه می کنند در حالی 
که اشتباه است و پیاده کردن چنین سناریویی 
باعث می شود ســال به سال افزایش حقوق 
کمتر از تورم داشــته باشیم و در نتیجه سفره 
کارگران و طبقــات محروم جامعه کوچک تر 
شود، لذا افزایش ندادن حقوق و دستمزدها جز 
کوچک کردن سفره طبقه محروم و آسیب پذیر 
نتیجــه ای ندارد و به زیان اقشــار کم درآمد 

جامعه و زندگی آنها تمام می شود.
این کارشناس حوزه کار در عین حال پیشنهاد 
افزایش پلکانی حقوق و دســتمزد کارمندان 
دولت را مثبت ارزیابی کــرد و گفت: با این 
اتفاق کسانی که دریافتی حداقل و پایینی دارند 
حقوقشان افزایش می یابد و در بهبود وضعیت 
معیشت آنها تاثیرگذار است.ما می توانیم در 
بخش کارگــران هم این کار را انجام بدهیم و 
کســانی که دریافتی بالای ۱۰ میلیون تومان 
دارند به عنوان مثال ۱۰ تا ۱۵ درصد افزایش 
بدهیم و حقــوق کارگران حداقل بگیر را ۳۰ 

درصد بالا ببریم.
نجف در ادامه از اصــلاح قراردادهای کار به 
عنوان یکی دیگر از دغدغه های مهم جامعه 
کارگری یاد کرد و گفت: متاســفانه در برخی 
مجموعه هــا که وارد می شــویم می بینیم به 
اشــکال مختلف به کار گرفته یا اســتخدام 
شــده اند، یکی نیروی قراردادی است، یکی 
شــرکتی، یکی گلوبال و یکی خرید خدمتی 
اســت که از معاونت روابط کار وزارت کار 
می خواهیم به عنوان یکی از اولویتها به موضوع 
ساماندهی قراردادهای کار که جزو تاکیدات 
رئیس جمهور در مناظرات انتخاباتی هم بود 

بپردازد، به خصوص در مجموعه هایی که افراد 
در آن کار یکسان و مشابه انجام می دهند.

وی گفت: خواســته دیگر ما این است که به 
فعالیت شرکتهای دلال نیروی انسانی و ظلم 
و اجحافــی که در حق کارگران شــرکتی و 

پیمانکاری می شود، پایان بدهند.
نجف تصریح کرد: متاسفانه یکسری شرکت ها 
که نقش دلال را در تامین نیروی انسانی مورد 
نیاز ســازمان ها و بنگاه ها و کارخانه ها بازی 
می کنند به اسم شرکتهای پیمانکاری از عرق 
جبین کارگران سود می برند و گسترش آنها 
موجــب تبعیض و بی عدالتــی در پرداخت 
حقوق و مطالبات کارگــران و نیروهای کار 
پیمانکاری شده است، لذا از دولت انتظار داریم 
که در جهت تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی 
و پیمانکاری و جلوگیــری از تضییع حقوق 
حقه آنها اهتمام ورزد. به گفته این کارشناس 
حوزه کار، این مســاله بیشتر در شرکت ها و 
بخش های دولتی و نیمه دولتی دیده می شود 
که عمدتا نیروهایی را به خدمت می گیرند که 
تحت عنوان شرکتی مشــغول کار هستند در 
حالی که بخش خصوصی خودش با نیروهای 

کار قرار داد می بندد.

طرح : بیتا هوشنگی

   کاهش ۵۰ درصدی سرانه مصرف گوشت طی ۲ سال اخیر 

بانک  //مدیرعامل  اقتصادی  ســرویس 
پرداخت  از  رســالت  الحســنه  قرض 
رانندگان  به  الحســنه  تسهیات قرض 

تاکسی در سراسر کشور خبر داد. 
 محمدحسین حســین زاده درمراسم انعقاد 
تفاهم نامه بانک قرض الحســنه رســالت،  
اتحادیه تاکســیرانی های شــهری کشور و 
شرکت ایســاکو گفت: رانندگان تاکسی  و 
مصرف کنندگان قطعــات ایران خودرو می 
توانند با عضویت در سامانه اعتماد اجتماعی، 
از تسهیلات قرض الحســنه  در این بانک 

بهره مند شوند. 
وی سقف این تسهیلات  را ۳۰۰میلیون ریال 
عنوان کرد و اظهارداشــت: این تسهیلات با 
بازپرداخت شــش ماهه و در صورت عدم 
تراکنش با تنفس سه ماهه پرداخت خواهد 
شد. مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت 

بــا تاکید بر عضویت رانندگان تاکســی در 
سامانه اعتماد اجتماعی گفت: تاکسی داران  
با عضویت در این سامانه هم سواد اینترنتی 
خود را ارتقا خواهنــد داد و هم می توانند 
برای خریــد قطعات مورد نیاز تســهیلات 

قرض الحسنه دریافت کنند. 
حســین زاده بانک قرض الحسنه رسالت را 
بانکی خرد واجتماعی  برشمرد و افزود:  در 
این بانک، امکان تامین مالی شرعی، آسان و 
ارزان توسط مردم و از گردش مالی خود آنها 

امکان پذیر است. 
وی با اشــاره به انعقاد ایــن تفاهم نامه با 
هدف  کمک به  معیشــت رانندگان تاکسی 
اظهارداشــت: توســعه فرهنــگ  همیاری 
اجتماعی، قرض الحســنه  و بهبود معیشت 
رانندگان تاکســی در این تفاهم نامه لحاظ 

شده است.

پرداخت تسهیلات به رانندگان تاکسی
 در بانک قرض الحسنه رسالت 

مزایای 
طبقه بندی مشاغل 
برای نیروهای کار

سفره طبقات محروم با افزایش ندادن دستمزدها، کوچک تر می شود 
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*ایمنی و آتش نشانی
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*برای رشته کاردانی ایمنی و آتش نشانی داوطلبان می بایست داری قد 
حداقل 170 سانتی متر، وزن حداقل65  کیلوگرم و فیزیک بدنی مناسب 

شامل BMI ) شاخص توده بدنی( برابر یا کمتر از 25 باشند.
1- شرایط عمومی داوطلبان 

1-1- تابعیت نظام جمهوری اســلامی ایران و متدین به دین مبین 
اسلام و یا یکی از ادیان رسمی کشور

1-2- التزام به قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران
1-3- عدم سوء پیشینه کیفری

1-4- دارا بودن کارت پایان خدمت یا معافیت دائم غیر پزشکی
1-5- داشتن تندرستی وتوانایی کامل جسمانی، نداشتن کور رنگی و 
عدم اعتیاد به مواد مخدر به تائید طب صنعتی معاونت بهداشتی درمانی 
صنعت نفت هرمزگان و مرکز بهداشت مورد تائید شرکت پالایش نفت 

بندرعباس
1-6- عدم اشــتغال و تعهد خدمت در دســتگاههای دولتی و مراکز 

وابسته، مؤسسات، شرکتها و نهادهای انقلابی در زمان دعوت بکار
1-7- حداکثر سن داوطلبان مجاز برای ثبت نام در مقطع کارشناسی 
30 سال )متولدین 1370/08/01 به بعد( و در مقطع کاردانی 26 سال 

)متولدین 1374/08/01 به بعد( است. 
تبصره 1: برای دارندگان کارت پایان خدمت، مدت زمان خدمت نظام 

وظیفه )تا حداکثر 2سال( به حداکثر سقف سنی افزوده می شود.
تبصره2: داوطلبانی که دارای سابقه کار مرتبط با رشته تحصیلی هستند 
در صورت پرداخت حق بیمه حداکثر به میزان 3 سال به سقف سنی آنها 

افزوده خواهد شد.
تبصره 3: داوطلبانی که دارای سابقه کار در پیمانکاری های مستمر و 
قرارداد مستقیم شرکت پالایش نفت بندرعباس با پرداخت حق بیمه 
تامین اجتماعی هستند، در صورتیکه در زمان ثبت نام در آزمون، شاغل 
بکار در این شرکت بوده و عملکرد وی مورد رضایت مسئولین مربوطه 
در پالایشگاه قرارگرفته باشد، متناسب با مدت سابقه کار، تا سقف 5 

سال به حداکثر سن مجاز آنها اضافه خواهد شد.
با در نظر گرفتن تبصره های فوق، تحت هیچ شرایطی سن داوطلب نباید از 

40)چهل(سال تمام بیشتر باشد.
1-8- سپردن تعهد نامه محضری مبنی بر خدمت در شرکت پالایش 

نفت بندرعباس بمدت 10 سال تمام 
2- سایر شرایط و تذکرات لازم 

2-1- لازم است داوطلبان گرامي در مرحله ثبت نام اینترنتي در تکمیل 

اطلاعات دقت نمایند. مسئولیت ناشی از عدم رعایت دقیق ضوابط و 
شرایط اعلام شــده در متن آگهی و یا ثبت اطلاعات در فرم ثبت نام 
بصورت ناقص بــر عهده داوطلب خواهد بود. دعوت شــدگان براي 
مصاحبه بایســتي اصل و کپي تمامی مدارک را به همراه داشته باشند. 
در هر مرحله از فرآیند جذب محرز شــود که داوطلب به اشتباه یا به 
عمد اطلاعات خلاف واقع داده و یا فاقد شرایط مندرج در آگهی است، 
از انجــام مراحل بعدی محروم گردیده و در صورت صدور حکم جذب 
)قرارداد(، حکم مزبور لغو و بلااثر می گردد. لازم اســت متقاضیان از 
احراز شرایط خود با مفاد آگهی استخدام اطمینان حاصل نمایند. بدیهی 

است هزینه ثبت نام به هیچ عنوان مسترد نخواهد شد.
2-2- هر فرد تنها حق ثبت یک مقطع، رشته و گرایش را دارد.

2-3- شرکت هیچگونه تعهدی در قبال تأمین اسکان پذیرفته شدگان 
نخواهد داشت.

2-4- برقراری سرویس ایاب و ذهاب از مناطق مرکزی بندرعباس به 
پالایشگاه و بالعکس خواهد بود.

2-5- ارزش مدرک تحصیلی پذیرفته شدگان برابر مدرک تحصیلی 
خواهد بود که در فرم ثبت نام اظهار  نمــوده اند. بنابراین به مدارک 
تحصیلی بالاتر که در بدو اشــتغال بکار یا حیــن خدمت ارائه گردد 
هیچگونه ترتیب اثری داده نخواهد شد. ضمناً مدارک تحصیلی کمتر 
یا بالاتر از مقاطع تحصیلی لیسانس و کاردانی در رشته های تحصیلی 
اعلام شده مورد قبول نخواهد بود. همچنین به مدارک معادل ترتیب اثر 

داده نخواهد شد.
2-6- فرزندان شهدا، فرزندان جانبازان و فرزندان آزادگان و ایثارگران 

طبق مقررات موضوعه از امتیازات مربوطه برخوردار خواهند بود. 
2-7-   داوطلب بومی به فردی اطلاق می شود که دارای یکی از 

شرایط ذیل باشد: 
 الف- محل تولد یا صدور شناسنامه داوطلب استان هرمزگان باشد.

 ب- حداقل دو مقطع تحصیلی)ابتدایی، راهنمایی، دبیرســتان( را در 
استان هرمزگان طی کرده باشند.

 ج- همسر متقاضی متولد استان هرمزگان باشد.
2-8- افرادی که در آزمون کتبی/ مصاحبه فنی/ تخصصی/ گزینش و 
معاینات طب صنعتی موفق به کسب نمره قبولی می شوند بایستی قبل 
از آغاز دوره آموزشی و شروع بکار، تعهدات محضری و تضامین لازمی 

که از سوی شرکت تعیین می گردد را ارائه نمایند.
2-9- در صورتیکه که فرد پس از طی کردن دوره های آموزشــی، از 
ادامه خدمت انصراف دهد، کلیه هزینه های آموزشــی، خدماتی و سایر 
هزینه های مرتبط به تشــخیص شرکت از انصراف دهنده و یا ضامن 

وی وصول خواهد شد.
2-10- نتایج آزمون کتبی بصورت دو برابر ظرفیت اعلام خواهد شد. 
لذا کسب حد نصاب نمره لازم در آزمون کتبی هیچگونه حق جذبی برای 
داوطلب ایجاد نمی کند و انتخاب نهایی پذیرفته شدگان آزمون پس از 
طی مراحل مصاحبه فنی/ تخصصی، معاینات طب صنعتی و گزینش و 
با رعایت اولویت های مقرر صورت می پذیرد. بنابراین شرکت پالایش 
نفت بندرعباس هیچگونه تعهدی در قبال جذب نفرات ذخیره نخواهد 
داشت و فقط در صورت ریزش یا انصراف نفرات اصلی و نیاز شرکت، 

افراد ذخیره براساس اولویت امتیازات مکتسبه جایگزین خواهند شد.
2-11- مدرک تحصیلی داوطلبانی که تاریخ فراغت از تحصیل یا تاریخ 
پایان خدمت نظام وظیفه و یا کارت معافیت دائم غیر پزشکی آنان بعد 
از تاریخ 1400/09/10 باشد، به هیچ وجه مورد تائید و پذیرش قرار 

نخواهد گرفت.
2-12- مدارک تحصیلی فارغ التحصیلان دانشــگاه های دولتی، آزاد 
اســلامی، پیام نور، غیر انتفاعی و دانشــگاه جامع علمی کاربردی در 
صورت پذیرفته شدن در آزمون کتبی می بایست به تایید مراجع ذیربط 
برســد. همچنین مدارک تحصیلی فارغ التحصیلان خارج از کشــور 
می بایست به تائید اداره کل دانش آموختگان وزارت علوم، تحقیقات 

و فناوری رسیده باشد.
2-13- چنانچه داوطلب با ذکر مشــخصات غیرواقعی در فرم ثبت 
نام اقدام به شــرکت در آزمون نماید، با مشخص شدن عدم صحت 
مندرجات در مراحل بعدی)حتی در صورت پذیرش در آزمون واشتغال 
بــه کار( موضوع بکارگیری وی منتفــی و در صورت لزوم مورد پیگرد 

قانونی قرار خواهد گرفت.
2-14- برای رشته کاردانی ایمنی و آتش نشانی داوطلبان باید داری 
قد حداقل 170 ســانتی متر، وزن حداقل 65 کیلو گرم و فیزیک بدنی 
مناسب شامل BMI ) شاخص توده بدنی( برابر یا کمتر از 25 باشد. 
پس از آزمون کتبی و مصاحبه، ســنجش آمادگی جسمانی نیز انجام 
خواهد شــد و داوطلبان دارای گواهینامه رانندگی پایه یک در اولویت 

جذب خواهند بود.
2-15- باتوجه به اینکه شــرکت پالایش نفت بندرعباس به بخش 
خصوصی واگذار شــده اســت امکان انتقال جذب شدگان به سایر 
واحدهای نفتی و یا ارگانهای دولتی و تبدیل وضعیت آنها از قراردادی 

به رسمی وجود ندارد.
3- مراحل و مدارک موردنیاز جهت ثبت نام 

ثبت نام واجدین شــرایط منحصراً از تاریــخ 1400/08/23 لغایت 
1400/09/10 با مراجعه به ســایت دانشــگاه هرمزگان به آدرس 

www.hormozgan.ac.ir  انجام مــی پذیرد. ضمناً کلیه اطلاع 
رســانی های آتی از طریق همین سایت صورت خواهد گرفت. مراحل 

ثبت نام به صورت ذیل است: 
www.hormozgan.ac.ir 1- مراجعه به سایت ثبت نام به نشانی

2- تکمیل فرم تقاضانامه الکترونیکی در سایت مذکور
 3- ارســال عکس: داوطلب می بایســت یک قطعه عکس پرسنلی

 4 *3 بــا حجم کمتر از 40 کیلوبایت را اســکن نموده و فایل آن را از 
طریق سامانه ثبت نام اینترنتی ارسال نماید.

4- ارسال اسکن کارت ملی با حجم کمتر از 40 کیلوبایت
5- پرداخت مبلغ 1300000 ریال )صد و سی هزار تومان( بابت ثبت 

نام به صورت پرداخت الکترونیکی.
تذکر1: هر داوطلب تنها امکان یک بــار ثبت نام و انتخاب فقط یک 
رشته شغلی را دارد. ضمنا ثبت نام بصورت ناقص یا به نحو غیر از ثبت 
نام از طریق سامانه اینترنتی مذکور مورد قبول نخواهد بود. ضمنا وجوه 

پرداختی به هیچ وجه مسترد نمی گردد.
تذکر 2: لازم اســت داوطلبان گرامی در مرحله ثبت نام اینترنتی در 
تکمیل اطلاعات دقت نمایند. مســئولیت صحت اطلاعات وارد شده 
برعهده داوطلب بوده و پس از اعلام نتایج آزمون کتبی، دعوت شدگان 
برای مصاحبه بایستی اصل مدرک خواسته شده و کپی آنها را به همراه 

داشته باشند.
تذکر 3: متقاضیان می بایست در طول فرآیند جذب بصورت مستمر، 
جهت آگاهی از اطلاعیه ها و نتایج مراحل مختلف، به وب ســایت ثبت 
نــام مراجعه نمایند. لذا عدم اطلاع داوطلب از مراحل و جزئیات جذب 
موجب هیچگونه حقی برای وی نمی گردد. ضمنا به اطلاع می رســاند 

تمامی اطلاعیه ها منحصرا از طریق سایت ثبت نام انجام خواهد شد.
4- زمان توزیع کارت ورود به جلسه

کارت ورود به جلســه آزمون کتبی از تاریــخ 1400/09/21 لغایت 
1400/09/24 از طریق سایت ثبت نام قابل دریافت است.

5-  زمان و محل برگزاری آزمون
تاریخ برگزاری آزمون هر داوطلب در یکی از روزهای پنج شنبه مورخ 
1400/09/25 یا جمعه مورخ 1400/09/26 در شهر بندرعباس می 
باشد. حوزه برگزاری آزمون در کارت ورود به جلسه داوطلبان قید خواهد 

شد.
6-  مواد آزمون

آزمــون عمومی و تخصصی به صورت چهار گزینه ای و با احتســاب 
نمره منفی برای پاسخ های نادرست برگزار می گردد. مواد آزمون های 

عمومی و اختصاصی در سایت ثبت نام ذکر شده است.

1400/08/23 لغایت 1400/09/10

1400/09/21 لغایت 1400/09/24

1400/09/25 و 1400/09/26

ثبت نام در سامانه و اخذ کد رهگیری
توزیع کارت ورود به جلسه آزمون

برگزاری آزمون استخدامی

سایر مراحل جذب متعاقبا اعلام خواهد شد

تاریخ ثبت نام/توزیع کارت/برگزاری آزمون کتبی

شرکت پالایش نفت بندرعباس/ مدیریت توسعه منابع انسانی برنامه ریزی و تامین نیروی انسانی


